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Protokół podlega udostępnieniu na zasadach określonych w ustawie z dnia 6 września 2001 roku o dostępie do 

informacji publicznej (t.j. Dz. U. z 2022 poz. 902), z ograniczeniami wynikającymi z art. 5 tej ustawy. W całym 

protokole wyłączono dane osobowe ze względu na prywatność osób fizycznych – podstawa wyłączenia art. 5 ust. 

2 ustawy z dnia 6 września 2001 roku  o dostępie do informacji publicznej w zw. z art. 23 ustawy z dnia 23 kwietnia 

1964 roku Kodeks cywilny. Wyłączenia dokonała Katarzyna Nowicka Inspektor ds. kancelaryjnych Rady Miejskiej 

w Ornecie. 

Protokół zanonimizowany 

 

Protokół nr 8/2024 

III Sesja Rady Miejskiej w dniu 26 czerwca 2024 r. zwołana przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w 

Ornecie w dniu 11 czerwca 2024 r. na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 

samorządzie gminnym (t. j. Dz. U. z 2024 poz. 609 ze zm.). 

Obrady transmitowane i nagrywane przez Urząd Miejski w Ornecie – rejestracja dźwięku i obrazu. 

Miejsce obrad: Sala Sesyjna Urzędu Miejskiego w Ornecie.  

Obrady rozpoczęto 26 czerwca 2024 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 19:05 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

 

Lista obecności Radnych, stanowi załącznik  nr 1 do protokołu sesji. 

Lista obecności zaproszonych gości, stanowi załącznik  nr 2 do protokołu sesji. 

Imienny wykaz wszystkich głosowań radnych, stanowi załącznik nr 3 do protokołu sesji. 

Obecni: 

1. Anna Bartoszewicz 
2. Alicja Grodowska 
3. Małgorzata Jankowska 
4. Marcin Jotko 
5. Piotr Junko 
6. Danuta Kamińska 
7. Daniel Kogut 
8. Józef Marijko 
9. Emil Rońda 
10. Andrzej Salamonik 
11. Paweł Skowyrski 
12. Józef Uzar 
13. Tomasz Włodarczyk 
14. Mariusz Wocial 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie III sesji Rady Miejskiej w Ornecie.  
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Propozycje zmian porządku obrad.  

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze przetargu nieruchomości 
na rzecz dotychczasowego dzierżawcy – druk 11. 
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5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie Młynary pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej z przeznaczeniem na realizację w 2024 r. porozumienia w zakresie przewozów 
autobusowych  
o charakterze użyteczności publicznej– druk 12. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za 
korzystanie  
z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę Orneta –  
druk 13. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr BRM.0007.75.2019 Rady Miejskiej w 
Ornecie z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 
usług dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwalniania od opłat, jak również trybu ich pobierania – druk 17. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad przeznaczania do sprzedaży 
nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych wytycznych 
sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych – druk 20. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie warunków udzielania bonifikat od ceny sprzedaży 
nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych – druk 21. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Orneta na lata 2024-2034 - druk 18.  
11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta 
na 2024 r. – druk 19. 

12. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Orneta za rok 2023: 

1) przedstawienie Raportu przez Burmistrza Ornety, 

2) debata nad Raportem, 

3) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Ornety – druk 14. 

13. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Orneta za 2023 rok wraz ze 
sprawozdaniem finansowym Gminy Orneta za 2023 rok: 

1) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2023 rok wraz  
z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Orneta wg stanu na dzień 31 grudnia 2023 roku, 

2) przedstawienie sprawozdania finansowego Gminy Orneta za 2023 rok, 

3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o przedłożonym przez 
Burmistrza Ornety sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Orneta za 2023 rok wraz z informacją o 
stanie mienia komunalnego, 

4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w sprawie rozpatrzenia 
sprawozdania  
z wykonania budżetu Gminy Orneta za 2023 rok wraz ze sprawozdaniem finansowym za 2023 rok, 

5) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w sprawie udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Ornety za 2023 rok, 

6) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ornecie w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ornety 
za 2023 rok, 

7) dyskusja nad sprawozdaniami, 

8) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Orneta wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok.– druk 15, 

9) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ornety za 2023 rok–  
druk 16. 

14. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami.  
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15. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 
poprzedniej sesji. 

16. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  
o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2024 r. poz. 609 ze zm.)  

17. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 

18. Informacje i komunikaty. 

19. Zamknięcie obrad. 

 

1. Otwarcie III sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę o... Proszę o zajmowanie miejsc. Proszę o ciszę. 

Zaczynamy, proszę ... Zaczynamy. Tak, proszę. 

Radna Małgorzata Jankowska: Informacja dla uczestników 3 sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 26 

czerwca 2024r. Sesja Rady Miejskiej w Ornecie jest transmitowana na żywo i jest rejestrowana w 

formie dźwięku i obrazu. Nagranie sesji jest udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na 

stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie. Administratorem danych osobowych jest Rada 

Miejska w Ornecie. Państwa dane osobowe będą przetwarzane w celu realizacji obowiązków prawnych 

ciążących na administratorze oraz gdy przetwarzanie jest niezbędne do wykonywania zadania 

realizowanego w interesie publicznym lub w ramach sprawowania władzy publicznej powierzonej 

administratorowi. Podstawą prawną przetwarzania danych jest artykuł 6 ustęp 1 litera c i e 

rozporządzenia Unii Europejskiej 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. zwane RODO, w związku z 

artykułem 20 ustęp 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym stanowiącym, iż obrady 

rady gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Gminy oraz w inny 

sposób zwyczajowo przyjęty. Pełną informację dotyczącą przetwarzania państwa danych osobowych 

można uzyskać na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie i Biuletynie Informacji Publicznej 

urzędu. Klauzula informacyjna wywieszona jest również na drzwiach wejściowych do sali, w której 

odbywa się sesja. Uczestnicy sesji, którzy nie chcą aby ich wizerunek był rozpowszechniany, mogą 

stanąć w miejscu nieobjętym zasięgiem kamer. kamer Informuję.. Jednocześnie informuję osoby 

uczestniczące w sesji Rady Miejskiej aby w trakcie swoich wypowiedzi, bez uzasadnionej potrzeby, nie 

ujawniały danych osób niebędących funkcjonariuszami publicznymi, nie pełniących funkcji publicznej, 

ani niezwiązanych z tą funkcją. Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ornecie Alicja Grodowska. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dzień dobry Państwu. Witam wszystkich bardzo serdecznie 

na 3 sesji Rady Miejskiej w Ornecie. Witam szczególnie wszystkich naszych radnych miejskich. Witam 

panią Burmistrz Ornety panią Katarzynę Lasocką. Witam Zastępcę Burmistrza Ornety pana Daniela 

Piotrkowskiego. Witam panią Skarbnik panią Annę Kich. Witam radcę prawnego pana Krzysztofa 

Gulbinowicza. Witam Komendanta Straży Miejskiej pana Kamila Nowickiego wraz z pracownikiem. 

Witam wszystkich dyrektorów szkół i przedszkoli. Witam dyrektorów jednostek organizacyjnych gminy. 

Witam sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli, prezesów zarządów spółek, wszystkich 

mieszkańców i wszystkich, których pominęłam, serdecznie też witam. Zamykam punkt 1. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 2. Stwierdzenie prawomocności 

obrad. Bardzo proszę wszystkich radnych o naciśnięcie przycisku kworum. Pan Józef Uzar i pan Józef 
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Marijko. Dziękuję, w dzisiejszej sesji uczestniczy 13 radnych na 14, a więc możemy prawomocnie 

podejmować uchwały. Zamykamy punkt 2. 

 

3. Propozycje zmian porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 3. Propozycje zmian w porządku 

obrad. Czy ktoś z państwa radnych chce wprowadzić zmiany do porządku obrad? Nie widzę, a więc ja 

chciałabym wprowadzić 2 zmiany. Chciałabym wprowadzić zmianę polegającą na dodaniu punktu pod 

numerem 4 - Przyjęcie protokołu nr 6/2024 1 sesji Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 6 maja 2024 roku i 

dodania kolejnego punktu pod numerem 5 - Przyjęcie protokołu nr 7/2024 2 sesji Rady Miejskiej w 

Ornecie z dnia 21 maja 2024 roku. Przystąpimy teraz do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 

wprowadzeniem zmiany i przyjęciem protokołu nr 6 z 1 sesji Rady Miejskiej? Proszę o podniesienie 

mandatu i naciśnięcie przycisku. Za 13 głosów, 0 wstrzymujących 0 przeciw. 

 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako pkt 4 - Przyjęcie 

protokołu nr 6/2024 I sesji Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 06.05.2024 r.  

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef 

Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

NIEOBECNI (1) Emil Rońda 

 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przejdźmy do kolejnego głosowania, dodania kolejnego 

punktu pod numerem 5 - Przyjęcie protokołu nr 7/2024 2 sesji Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 21 maja 

2024 roku. Kto z państwa radnych jest za wprowadzeniem zmiany i przyjęciem protokołu nr 7 z 2 sesji 

Rady Miejskiej? Proszę o podniesienie mandatu i naciśnięcie przycisku. Za 13 głosów, 0 wstrzymujących 

0 przeciw. 

 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako pkt 5 - Przyjęcie 

protokołu nr 7/2024 II sesji Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 21.05.2024 r. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef 

Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

NIEOBECNI (1) Emil Rońda 

 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Poproszę panią Kasię o uaktualnienie propozycji. Już 

możemy, tak? A więc, zamykamy punkt 3, mamy uaktualniony porządek obrad. 

 

Zmieniony porządek obrad: 

1. Otwarcie III sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Propozycje zmian porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu nr 6/2024 I sesji Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 06.05.2024 r. 
5. Przyjęcie protokołu nr 7/2024 II sesji Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 21.05.2024 r. 
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze przetargu nieruchomości 
na rzecz dotychczasowego dzierżawcy – druk 11. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie Młynary pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej z przeznaczeniem na realizację w 2024 r. porozumienia w zakresie przewozów 
autobusowych o charakterze użyteczności publicznej– druk 12. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę 
Orneta – druk 13. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr BRM.0007.75.2019 Rady Miejskiej w 
Ornecie z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 
usług dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwalniania od opłat, jak również trybu ich pobierania – druk 17. 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad przeznaczania do sprzedaży 
nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych wytycznych 
sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych – druk 20. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie warunków udzielania bonifikat od ceny sprzedaży 
nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych – druk 21. 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024-2034 - druk 18. 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 
Orneta na 2024 r. – druk 19. 
14. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Orneta za rok 2023: 
1) przedstawienie Raportu przez Burmistrza Ornety, 
2) debata nad Raportem, 
3) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Ornety – druk 14. 
15. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Orneta za 2023 rok wraz ze 
sprawozdaniem finansowym Gminy Orneta za 2023 rok: 
1) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2023 rok wraz z informacją o stanie 
mienia komunalnego Gminy Orneta wg stanu na dzień 31 grudnia 2023 roku, 
2) przedstawienie sprawozdania finansowego Gminy Orneta za 2023 rok, 
3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o przedłożonym przez 
Burmistrza Ornety sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Orneta za 2023 rok wraz z informacją o 
stanie mienia komunalnego, 
4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z 
wykonania budżetu Gminy Orneta za 2023 rok wraz ze sprawozdaniem finansowym za 2023 rok, 
5) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Ornety za 2023 rok, 
6) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ornecie w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ornety za 2023 
rok, 
7) dyskusja nad sprawozdaniami, 
8) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Orneta wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok.– druk 15, 
9) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ornety za 2023 rok– druk 16. 
16. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 
17. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 
poprzedniej sesji. 
18. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2024 r. poz. 609 ze zm.) 
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19. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 
20. Informacje i komunikaty. 
21. Zamknięcie obrad. 
 

4. Przyjęcie protokołu nr 6/2024 I sesji Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 06.05.2024 r. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do pkt 4, Przyjęcie protokołu nr 6/2024 I sesji 

Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 06.05.2024 r. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tego protokołu, 

kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 13 głosów za, protokół został przyjęty jednogłośnie. Zamykamy  

pkt 4. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu nr 6/2024 I sesji Rady Miejskiej w Ornecie  

z dnia 06.05.2024 r.  

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef 

Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

NIEOBECNI (1) Emil Rońda 

 

5. Przyjęcie protokołu nr 7/2024 II sesji Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 21.05.2024 r. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do pkt 5. Przyjęcie protokołu nr 7/2024 II sesji 

Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 21.05.2024 r. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tego protokołu, 

kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 13 głosów za, protokół został przyjęty jednogłośnie. Zamykamy 

 pkt 5. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu nr 7/2024 II sesji Rady Miejskiej w Ornecie  

z dnia 21.05.2024 r. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef 

Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

NIEOBECNI (1) Emil Rońda 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze przetargu 

nieruchomości na rzecz dotychczasowego dzierżawcy – druk 11. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do pkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie odstąpienia od zbycia w drodze przetargu nieruchomości na rzecz dotychczasowego 

dzierżawcy – druk 11. Proszę Pana Burmistrza o krótkie omówienie projektu uchwały. 

 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Krótko omówił projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Czy są pytania do projektu uchwały? Nie ma, a więc 

przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem uchwały? Proszę o podniesienie 

mandatu i głosowanie elektroniczne. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję, że uchwała 

została przyjęta 13 głosami za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Zamykam punkt 5. 
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Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości na rzecz dotychczasowego dzierżawcy – druk 11. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef 

Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

NIEOBECNI (1) Emil Rońda 

 

Uchwała nr BRM.0007.34.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 26 czerwca 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 4 do protokołu sesji. 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie Młynary pomocy finansowej w 

formie dotacji celowej z przeznaczeniem na realizację w 2024 r. porozumienia w zakresie przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej– druk 12. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do pkt 7.  Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie udzielenia Gminie Młynary pomocy finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na 

realizację w 2024 r. porozumienia w zakresie przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 

publicznej – druk 12. Proszę Pana Wiceburmistrza o zabranie głosu… Tak? Drodzy Państwo mamy 

problemy techniczne, zarządzam 10 minutową przerwę. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: A więc jeszcze raz punkt 7 rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie udzielenia Gminie Młynary pomocy finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na 

realizację w 2024 roku porozumienia w zakresie przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 

publicznej. Poproszę pana Zastępcę Burmistrza, o krótkie przedstawienie uchwały. 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Pani Przewodnicząca...  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Sekundkę. Jest.  

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Pani Przewodnicząca, przedstawiam projekt uchwały 

w sprawie udzielenia Gminie Młynary pomocy finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem 

na realizację w 2024 roku porozumienia w zakresie przewozów autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej. Rada Miejska w Ornecie podjęła uchwałę o porozumieniu pomiędzy gminą 

Orneta a gminą Młynary, która obejmowała, obejmowała autobusowe o charakterze użyteczności 

publicznej. Została ta, te porozumienie zostało podpisane przez panią Burmistrz i te porozumienie 

określa kwotę jaką my jako gmina Orneta musimy przekazać dla gminy Młynary. I tutaj właśnie jest ta 

kwota dotacji celowej w kwocie 5500 zł na rok 2024. Tak jeszcze może dodam, że linia, jest to 

komunikacja autobusowa, na trasie Orneta, Drwęczno, Klusajny, Dąbrówka, Olkowo, Podągi, Krykajny, 

Gładysze, Wilczęta, Księżno, Nowica, Młynarska Wola, Młynary, Zastawno, Elbląg. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Komisje obradujące przed dzisiejszą sesją, 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę, a więc 

przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem? Proszę o podniesienie 

mandatu. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Uchwała przeszła jednogłośnie, 13 głosami za. 

Zamykamy punkt 7. 
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Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie Młynary pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na realizację w 2024 r. porozumienia w zakresie 

przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej – druk 12. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef 

Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

NIEOBECNI (1) Emil Rońda 

Uchwała nr BRM.0007.35.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 26 czerwca 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 5 do protokołu sesji. 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę 

Orneta – druk 13. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 8, Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w publicznych przedszkolach prowadzonych przez gminę Orneta. Poproszę pana 

Zastępcę Burmistrza o kilka słów na temat projektu uchwały. 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Pani Przewodnicząca, przedstawię projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w przedszkolu, przedszkolach publicznych prowadzonych przez gminę Orneta. Rodzice 

mają możliwość bezpłatnego pozostawienia dziecka w przedszkolu, nie krócej niż 5 godzin, poza 

wszystkie godziny, które dziecko zostaje powyżej tych 5 godzin, gmina pobiera opłatę, jest minimalnie, 

minimalna wysokość tej opłaty to jest złotówka. Gdzie my teraz proponujemy, bo już dawno nie było 

żadnej waloryzacji, nie było żadnych podniesionych opłat, a koszty jak wiemy, nawet te stałe typu prąd 

i woda poszły do góry. I proponujemy zwiększenie tej stawki do 1.40 zł, czyli o 40 groszy proponujemy 

zwiększyć, tą ponadnormatywną godzinę o 40 groszy dla każdego dziecka. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania do projektu uchwały? Nie 

widzę. Komisje obradujące przed dzisiejszą sesją, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Skoro nie 

ma pytań przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem protokołu, za 

przyjęciem projektu uchwały? Proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie mandatu. Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Uchwała została podjęta 10 głosami za, 1 głosem przeciw,  

2 głosami wstrzymującym się. Zamykamy punkt 8. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Orneta – druk 13. 

Wyniki głosowania ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (10) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Piotr Junko, 

Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Tomasz Włodarczyk, Mariusz 

Wocial 

PRZECIW (1) Józef Marijko 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Marcin Jotko, Józef Uzar 
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NIEOBECNI (1) Emil Rońda 

 

Uchwała nr BRM.0007.36.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 26 czerwca 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 6 do protokołu sesji. 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr BRM.0007.75.2019 Rady Miejskiej w 

Ornecie z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat, jak również trybu ich pobierania – druk 17. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 9. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od 

opłat jak również trybu ich pobierania. Bardzo proszę o kilka słów na temat projektu uchwały. 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Pani  Przewodnicząca, przedstawię projekt uchwały. 

O ustalenie szczególnych warunków przyznania i odpłatności za usługi opiekuńcze. Zwiększamy kwotę 

1 godziny usługi opiekuńczej w dni robocze, która będzie wynosiła 30.... z 36-ciu na 37,10 zł a w święta 

na 39,10. To jest taka drobna korekta, w związku też, ze zmianą stawki godzinowej, która teraz wzrasta 

od 1 lipca. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Informuję, 

że komisje obradujące przed dzisiejszą sesją, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Przechodzimy 

do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem uchwały? Proszę o podniesienie mandatu i 

naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 

jednogłośnie, 13 głosami za. Zamykamy punkt 9. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr BRM.0007.75.2019 

Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat, jak również trybu ich pobierania – druk 17. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef 

Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

NIEOBECNI (1) Emil Rońda 

 

Uchwała nr BRM.0007.37.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 26 czerwca 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu sesji. 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad przeznaczania do sprzedaży 

nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych wytycznych 

sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych – druk 20. 
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Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 10. Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie ustalenia zasad przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w 

użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz 

ich użytkowników wieczystych. Bardzo proszę panie Burmistrzu o kilka słów. 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Pani Przewodnicząca przedstawię teraz projekt 

uchwały w sprawie udzielania zasad przyznawania do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych 

w użytkowanie wieczyste oraz szczególnych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz 

ich użytkowników wieczystych. Nowelizacja ustawy o gospodarce nieruchomościami narzuciła na nas 

konieczność podjęcia takich zasad. I teraz paragraf 2 tej uchwały mówi, że sprzedaż nieruchomości, o 

których mowa w ustępie 1 może zostać, może nastąpić na wniosek użytkownika wieczystego, jeśli 

zostaną spełnione łącznie następujące warunki: nieruchomość gruntowa nie jest przeznaczona na cele 

publiczne lub planowane jest, lub planowana jako rezerwa, rezerwa terenu na realizację celów 

publicznych lub celów użyteczności publicznej. Podpunkt, punkt 2. Na nieruchomości gruntowej 

została zrealizowana, został zrealizowany cel, na który nieruchomości została oddana. Ja może tak w 

skrócie trochę przeczytam właśnie o tych celach, jakie muszą być łącznie spełnione, żeby, żeby można 

było nabyć się, tą nieruchomość oddaną w użytkowaniu wieczyste. Punkt 3 - na nieruchomości 

gruntowe, gruntowej użytkownik wieczysty wykonał obowiązek określony w umowie, o oddanie 

nieruchomości gruntowej w użytkowanie wieczyste jeśli taki obowiązek został ustalony w umowie lub 

decyzji lub innym dokumencie. Punkt 4, dotychczasowy użytkownik wieczysty nie posiada zaległości z 

tytułu opłat rocznych za użytkowanie wieczyste i tytuł i tytuły inne zobowiązania, zobowiązujące z 

zadań publiczno-prywatnych wobec Burmistrza Ornety. Te wszystkie czynności trzeba spełnić łącznie. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania do projektu uchwały? Nie 

widzę informuję, że komisje obradujące przed dzisiejszą sesją pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. A teraz przechodzimy do głosowania projektu uchwały. Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały? Proszę o podniesienie mandatu i wciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo, informuję, że uchwała została przyjęta 12 głosami za, 0 przeciw, 

przy 1 głosie wstrzymującym. Zamykamy punkt 10. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad przeznaczania do 

sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych 

wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych – druk 20. 

Wyniki głosowania ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (12) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Piotr Junko, 

Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, 

Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Marcin Jotko 

NIEOBECNI (1) Emil Rońda 

 

Uchwała nr BRM.0007.38.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 26 czerwca 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 8 do protokołu sesji. 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie warunków udzielania bonifikat od ceny sprzedaży 

nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych – druk 21. 
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Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 11. Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie warunków udzielania bonifikat od ceny sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz 

innych użytkowników wieczystych. Bardzo proszę panie Burmistrzu o krótką informację na temat 

uchwały. 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Pani Przewodnicząca przedstawię projekt uchwały w 

sprawie warunków udzielania bonifikat od ceny sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz innych 

użytkowników wieczystych. Uchwała określa bonifikatę w wysokości 90% dla użytkowników 

wieczystych. Trzeba spełnić warunki, które określa ta uchwała. Myślę, że to tak pokrótce będzie 

wystarczające. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania do projektu uchwały? Nie 

widzę. Projekt uchwały pozytywnie został zaopiniowany przez Komisje, które obradowały przed 

dzisiejszą sesją. Przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem uchwały proszę 

o podniesienie mandatu i przyciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? Uchwała została 

przyjęta 12 głosami za, 0 przeciw, przy 1 głosie wstrzymującym. Zamykamy punkt 11. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie warunków udzielania bonifikat od 

ceny sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych – druk 21. 

Wyniki głosowania ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (12) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Piotr Junko, 

Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, 

Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Marcin Jotko 

NIEOBECNI (1) Emil Rońda 

 

Uchwała nr BRM.0007.39.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 26 czerwca 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 9 do protokołu sesji. 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024-2034 - druk 18. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 12 rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Orneta na lata 

2024- 2034. Poproszę panią Skarbnik o kilka słów, jakie są zmiany. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Szanowni państwo, Wieloletnia Prognoza Finansowa jest zgodna ze 

zmianami w budżecie. Zwiększa się przychody w sprawie, z tytułu kredytu, o kwotę 400 000, z 

przeznaczeniem na pokrycie deficytu, który wystąpił w 202 roku powstałego w związku z 

zabezpieczeniem wkładu własnego na realizację zadania ,,Modernizacja infrastruktury drogowej ul. 

Zielona,1 Maja jest to zadanie z dofinansowaniem z Rządowego Funduszu Polski Ład. Mamy tam wkład 

własny zapewniony, ale po 1 przetargu widzimy, że ta kwota będzie niewystarczająca, żeby wyłonić 

najkorzystniejszą ofertę, potrzeba nam zwiększenia tego zadania o 200 000 zł. Kolejne zadanie, 

otwieramy zadanie inwestycyjne ,,Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej w gminie 

Orneta budynek siedziby Przedszkola nr 2, Szkoły Podstawowej nr 4 oraz budynek TBS Administrator” 

- 200 000 na opracowanie wszystkich potrzebnych dokumentów: wniosku, projektu budowlano-

wykonawczego, audytu, ekspertyz, żeby złożyć wniosek o dofinansowanie na termomodernizację tych 
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budynków wcześniej wymienionych. Czyli planowany kredyt na 2024 rok, po zmianie, wynosić będzie 

3 200 000 zł. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania do projektu uchwały? 

Radny Marin Jotko: Pani Przewodnicząca, Państwo Burmistrzowie, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

Pani Skarbnik mam pytanie dotyczące, może nie stricte, tych zmian, które tutaj są, ale związane jest 

moje pytanie z kończącą się uchwałą w sprawie dopłat do wody. Rozumiem. że ta uchwała. która 

podjęta była w grudniu, o dopłatach od 93 groszach, nie będzie podejmowana 2 raz i od końca roku, 

do końca roku, od lipca nie będziemy wspierać mieszkańców, tak? W opłatach za wodę. Dziękuję. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Tak, poprzednia uchwała obowiązuje do końca czerwca, od 1 lipca nie ma 

takiej uchwały, jest przygotowany wniosek, brak środków bieżących na ten cel w budżecie, dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania? Nie ma pytań. 

Informuję, że projekt uchwały pozytywnie został zaopiniowany na posiedzeniu komisji. Przechodzimy 

teraz do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem uchwały? Proszę o podniesienie 

mandatu i przyciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Uchwała została przyjęta 12 

głosami za, 0 przeciw i przy 1 głosie wstrzymującym. Zamykamy punkt 12.  

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024-2034 - druk 18. 

Wyniki głosowania ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (12) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, 

Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Józef Uzar 

NIEOBECNI (1) Emil Rońda 

 

Uchwała nr BRM.0007.40.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 26 czerwca 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 10 do protokołu sesji. 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Orneta na 2024 r. – druk 19. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 13. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta na 2024 rok. Poproszę panią 

Skarbnik o przedstawienie czego dotyczą zmiany, żeby pokrótce przedstawiła. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Zwiększa się przychody o 400 000 zł, co wcześniej omawiałam przy zmianie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. Dochody zwiększenie 94 841,00 zł, w tym 19 500,00 zł - wpływ 

środków z Rządowego Funduszu Polski Ład, po rozliczeniu jeszcze drogi Bażyny-Lejławki. 70 000 dotacja 

celowa otrzymana z Województwa Warmińsko-Mazurskiego na zakup sprzętu ratowniczego dla OSP 

Orneta, Mingajny, Henrykowo, Bażyny. 5 341,00 zł wpływ odszkodowania od ubezpieczyciela za szkody 

wyrządzone ulewą w pomieszczeniach MGOPS w Ornecie. Wydatki zwiększenie od 494 841,00 zł z 

przeznaczeniem na: 200 000,00 zwiększenie wartości zadania do ul. Zielona -1 Maja, 19 500,00 

zwiększenie wartości zadania, jeszcze Bażyny-Lejławki. 5 341,00 środki na remont pomieszczeń po 

zalaniu w MGOPS Orneta. 205 000,00 tworzy się zadanie inwestycyjne termomodernizacja tych 

pomieszczeń, które omawiałam przy zmianie Wieloletniej Prognozie Finansowej. 75 000,00 zakup 
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sprzętu ratowniczego dla OSP Mingajny, Henrykowa, Bażyny. 70 000,00 z dotacji, 5000,00 środków 

własnych i 5 500,00 zabezpieczenie udzielenia pomocy finansowej gminie Młynary, dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania? Nie widzę pytań. Informuję, 

że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię podczas posiedzenia Komisji. Przechodzimy do 

głosowania. Kto z państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały? Proszę o podniesienie mandatu i 

przyciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję, uchwała została podjęta 11 

głosami za, 0 przeciw, przy 2 głosach wstrzymujących. Zamykamy punkt 13 i w tej chwili zarządzam 5 

minut przerwy.  

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Orneta na 2024 r. – druk 19. 

Wyniki głosowania ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (11) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Piotr Junko, 

Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Tomasz 

Włodarczyk, Mariusz Wocial 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Marcin Jotko, Józef Uzar 

NIEOBECNI (1) Emil Rońda 

 

Uchwała nr BRM.0007.41.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 26 czerwca 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 11 do protokołu sesji. 

 

14. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Orneta za rok 2023: 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 14 - Rozpatrzenia Raportu o stanie 

Gminy Orneta za rok 2023. Chciałam powiedzieć, że przez biuro rady było, biuro rady ogłosiło, że będzie 

data w dniu dzisiejszym o stanie Gminy. Wszyscy mieszkańcy byli poinformowani, że mają możliwość 

zabrania głosu. Informuję, że do debaty zgłosił się 1 mieszkaniec Ornety, spełnił wymogi zgodnie z 

ustawą o samorządzie gminnym. 

 

Ogłoszenie o debacie nad raportem o stanie Gminy Orneta - stanowi załącznik nr 12 do protokołu sesji. 

 

1) przedstawienie Raportu przez Burmistrza Ornety, 

 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Poproszę teraz Pana Zastępcę Burmistrza o przedstawienie 

Raportu o stanie Gminy Orneta za rok 2023. 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Pani Przewodnicząca, droga Rado, przedstawię 

Raport o stanie Gminy Orneta za rok 2023. Raport składa się z głównych założeń, które są zawarte, jest 

to informacja ogólna, która obejmuje demografię, krótkie informacje odnośnie Rady Miejskiej, 

Młodzieżowej Rady Miejskiej, Gminnej Rady Seniorów, jednostek organizacyjnych. Głównym punktem 

jest też informacja finansowa, informacja o stanie mienia komunalnego, komunalnego. Informacja o 

realizacji polityki i programów strategicznych gminy Orneta. 6 punktem jest współpraca z innymi 

społecznościami samorządowymi. 7 punktem jest, są zadania inwestycyjne wykonane w 2023 roku 

oraz działalności gospodarcze. Jest w tym raporcie też mowa o oświacie, pomocy społecznej, kulturze, 

o działaniach Ośrodku Kultury, Ośrodku Sportu i Rekreacji, o bezpieczeństwie publicznym, gdzie 
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omawiany jest temat Straży Miejskiej i Ochotniczych Straży Pożarnych. Tak pokrótce przedstawię takie 

dosyć istotne informacje. O demografii, demografia w gminie Orneta jest z roku na rok mniejsza, liczba 

mieszkańców jest tak około 200 osób, tych zameldowanych, około mniej. Na dzień 31 grudnia 2023 

roku jest to 10 901 mieszkańców, w tym, w porównaniu do roku 2022 jest to liczba mieszkańców, 2022 

roku to było 11 105, czyli tutaj widzimy właśnie plus minus 200 osób, gdzieś z terenu naszego ubyło. 

Na terenie gminy Orneta urodziło się 69 dzieci, zgonów było 157. Rada Miejska obradowała na 12 

sesjach, w tym 1 uroczysta. Zostało podjętych 92 uchwały. Obradowały też Młodzieżowe, Młodzieżowa 

Rada Miejska oraz Gminna Rada Seniorów. Mamy 8 jednostek organizacyjnych, w tym 2 przedszkola, 

3 szkoły, instytucje kultury, Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej oraz Ośrodek Sportu i 

Rekreacji. O finansach: wydatki ogółem zamknęły się na kwocie 77 337 352,29 zł. Wydatki ogółem na 

mieszkańca jest to 7 094,72 zł. Zadłużenie gminy Orneta w 2023 roku osiągnęło wartość 24 230 000 zł, 

jest to wzrost, zwrot, wzrost około 5% do roku 2022. Zadłużenie na mieszkańca w gminie Orneta to jest 

2 222,73, wzrost o prawie 7%. Zadłużenie w stosunku do dochodów jest to 34%. Zadłużenie odnośnie 

do dochodów. Takie główne inwestycje jakie tutaj zostały poczynione odnośnie gospodarki wodno-

ściekowej: został przez Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji zrealizowany projekt rozwoju e-

usług w zakresie obsługi kontrahentów na terenie miasta i gminy Orneta, za kwotę projektu 2 698 

666.39 zł Została wybudowana sieć wodociągowa na ul. Sosnowej 330 metrów bieżących koszt około 

300 000 zł. Były nakłady na awarię, na remonty bieżące, na przyłącza, te które były realizowane. Z 

infrastruktury oświetleniowej w 2023 roku zostały wykonane, wykonana modernizacja oświetlenia 

ulicznego. Zostały wymienione oprawy, te które nie spełniają żadnych jakichś już takich wymogów, na 

oprawy ledowe, dzięki temu mamy możliwość zaoszczędzenia środków na bieżące utrzymanie takich, 

bieżące oświetlenie ulic, parków, skwerów. Odnośnie Strategii, Strategii mamy jako gmina Orneta 

Strategię Rozwoju Gminy na lata 2023-2030. Wieloletni Plan Zagospodarowania Mieszkaniowego, 

Wieloletni Program Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Orneta na lata 2023-2027. 

Plany miejscowe obejmują około 40% gminy, to jest dosyć dużo, w porównaniu do nawet tutaj gmin 

sąsiednich. Odnośnie współpracy z innymi społecznościami samorządowymi jest umowa o 

przynależeniu Gminy Orneta do stowarzyszeń i związków międzygminnych. Jest to Związek Gmin 

Warmińsko-Mazurskich, Lokalna Grupa Działania Warmiński Zakątek, Stowarzyszenie Miast Polskich 

Cittaslow, Dom Warmiński, Międzynarodowe Stowarzyszenie Miast Cittaslow. Dzięki uczestnictwu w 

tych stowarzyszeniach, związkach międzygminnych, gmina Orneta miała możliwość uczestniczenia i 

pozyskania środków na bieżącą, bieżące jakieś inwestycje, możliwość uczestniczenia w różnych 

ciekawych wydarzeniach, między innymi też w zeszłym roku Dni Ornety były też organizowane razem 

z innymi miastami Cittaslow. Realizujemy różne małe, drobne, projekty, różne granty, ze 

Stowarzyszeniem Dom Warmiński, Warmiński Zakątek. Zadania inwestycyjne, które zostały wykonane 

w 2023 roku: jest Rewitalizacja obiektów historycznych dachu ratusza, dach Szkoły Podstawowej nr 1, 

została wymieniona stolarka okienna w ratuszu, została przebudowana droga Lejławki Wielkie, to jest 

taka nazwa, ale to jest Lejławki Wielkie-Bażyny. Przebudowa drogi o długości ponad 1.5 km. Została 

zmodernizowana droga dojazdowa ul. Pogodna, Osiedle Morąska. Został przeprowadzony rozwój 

Systemów Informatycznych w gminie Orneta. To są takie główne, duże inwestycje, które zostały 

wykonane w 2023 roku. Zostało też zrealizowane drobne, mniejsze inwestycje, które były realizowane 

na terenie sołectw: to jest budowa wiaty, to jest powiększenie terenów zielonych na, w 

miejscowościach Kumajny, Karkajmy, Augustyny, Klusajny, Wola Lipecka. Myślę, że tutaj większą ilość 

informacji takich szczegółowych będzie zawierał ten raport. Dodam, że ten Raport też jest 
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przedstawiony na naszej stronie internetowej, gdzie każdy będzie, gdzie każdy może się z tym 

Raportem zapoznać, bo myślę, że tutaj też wielokrotnie nawet na poprzednich sesjach były omawiane 

tematy związane z pomocą społeczną, ze szkolnictwem, z oświatą i były wszystkie tematy 

przedstawiane, tak bardziej szczegółowo, każdej instytucji, więc myślę, że tutaj pozwolą Państwo, że 

się nie będę mocno skupiał na tych wszystkich wydarzeniach i wszystkich jakichś projektach. Powiem 

jeszcze odnośnie bezpieczeństwa. Straż Miejska miała około 600 interwencji w 2023, Straż Pożarna 203 

interwencje, mówię o wszystkich Ochotniczych Straży Pożarnych, która, które brały udziały w pożarach, 

w miejscowym, miejscowych zagrożeniach, typu wypadek, pożar sadzy w kominie, pompowanie wody 

z piwnicy, nawet pomoc w usuwaniu różnego rodzaju gadów z posesji. Myślę, że bardzo krótko o tym 

raporcie, ale o więcej pytań, więcej jakichś szczegółów, myślę że będzie można coś powiedzieć, jeżeli 

będą konkretne pytania. Bardzo zachęcam do zapoznania się. Jeżeli ktoś by chciał zapoznać się z tym 

raportem. Odnoszę się do, do naszej strony: bip.orneta.pl, tam ten Raport jest umieszczony i można 

się z tym Raportem zapoznać. Myślę, że to na tyle, dziękuję bardzo. 

 

Raport o stanie gminy Orneta za 2023 rok - stanowi załącznik nr 13 do protokołu sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo zamykamy punkt 14a. 

 

2) debata nad Raportem, 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 14b, czyli do Debaty nad Raportem. 

Kto jest chętny? Proszę o zgłaszanie się. Czy ktoś z państwa Radnych chce zabrać głos? Pan Radny Piotr 

Junko. Proszę bardzo. 

Radny Piotr Junko:  Dzień dobry. Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, jak wiemy ten, w tym 

Raporcie dane są zawarte za, na koniec roku 2023. A jako, że nowy zarząd naszej Gminy, pani Burmistrz, 

pan Burmistrz, są od kwietnia, właściwie od maja 2024 to ciężko pytać o dane zawarte w Raporcie. Ja 

mam tylko 1 pytanie. Jak państwo odbieracie ten bilans otwarcia, który otrzymaliście po przednikach? 

I chciałbym się tutaj głównie zwrócić o zadłużenie naszej gminy. Czy to kwota 24 230 000 na koniec 

tamtego roku, co stanowi około 34% naszego budżetu to jest kwota duża? Mała? Jak to wpływa na 

możliwość dalszego zadłużania się? Jak wiemy, bez zadłużania jakiegokolwiek, jakiegokolwiek, nawet 

małego, nie będzie możliwe inwestowanie, tak, podejmowanie nowych inwestycji. Prosiłbym o taką 

informację jak państwo na to patrzycie? Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Pani Skarbnik, tak, będzie udzielała 

informacji. Proszę bardzo. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Tak, zamknęliśmy się na koniec 2023 roku kwotą zadłużenia 24 mln 230, w 

roku bieżącym też planujemy zwiększenie o 900 000. Czy to jest duże zadłużenie? Do dochodów, to 

jest moje zdanie, myślę, że nie, bo w 2008,2010 to zadłużenie wynosiło 16 milionów do budżetu 36 

mln dochodów. Wartość pieniądza rośnie bardzo szybko. Inflacja nam napędza wielkość pieniądza, a 

zadłużenie w naszej gminie nie rośnie tak drastycznie. Przeznaczamy zadłużenie nasze w ostatnich 

latach jest nie na wydatki bieżące, bo nie możemy zaciągać na wydatki bieżące, tylko na inwestycje. 

Postaramy się ograniczyć, cały czas się staraliśmy i staramy ograniczać zadłużenie, ale żeby coś 

wykonać w naszej gminie, no nie stać nas na zabezpieczenie i wydatki majątkowe z wydatków tych 

bieżących, których uzyskujemy. Bądźmy dobrej nadziei, jestem dobrej nadziei, rząd obiecuje, że w 

przyszłym roku będą większe subwencje rozwojowe, uzupełniające. Może trochę pomoże nam to 
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zniwelować zadłużenie i zmniejszyć, bo każda zwiększenie, o każdą złotówkę to dla mnie jest no 

bolączka, tak? Naprawdę staramy się jak najmniej zadłużać od kilku lat, a zadłużenie tylko rośnie na 

zadania inwestycyjne, dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze z państwa radnych zgłasza 

się? Proszę mieszkańca, który zgłosił się do debaty o zabranie głosu. 

 

Zgłoszenie mieszkańca do udziału w debacie nad Raportem o stanie Gminy Orneta - - stanowi załącznik 

nr 14 do protokołu sesji. 

 

Mieszkaniec Gminy Orneta D. B. : Dzień dobry. Witam mieszkańców na sali i oglądających sesję Rady 

Miasta, witam Samorząd Ornecki. Pozwoliłem sobie zabrać głos w sprawie debaty o stanie Gminy, gdyż 

jako radny poprzedniej kadencji zawsze zabieram ten głos i miałem coś do powiedzenia i dlatego 

zapisałem się na, do dyskusji na temat debaty. Oczywiście debata, przypomnę, dotyczy roku 2023, czyli, 

czyli pewnie nie będziemy mieli żadnych uwag do pracy nowej pani Burmistrz, ewentualnie informacje 

czy jakieś przemyślenia, uwagi kierujemy do Pani nowej Burmistrz, do przemyślenia, do rozważenia, do 

poprawienia ewentualnie w dalszej swojej pracy. Tak jeszcze chciałem powiedzieć, że zdziwiony 

jestem, że podczas takiej ważnej debaty rocznej, raz do roku, Państwo Radni tutaj, oprócz jednego 

pana radnego Piotra Junki, nie chcecie zabrać głosu, nie chcecie wyrazić swojej opinii, swego zdania, 

czy nawet przestawić propozycji jakichś zmian na przyszłość. Bardzo to smutne jest. Jeszcze mi się tak 

skojarzyło, że smutno mi jest też, mi, że zdziwiony jestem, że kandydaci do Rady w wyborach 

uzupełniających, również nie przybyli na te spotkanie. Widocznie są bardziej zajęci agitacją wśród 

wyborców, niż pochyleniem się nad ważnymi sprawami, sprawami dotyczącymi, dotyczącymi gminy. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przepraszam Bardzo, ale proszę właśnie do tematu.  

Mieszkaniec Gminy Orneta D. B.: Dobrze, przechodzę do debaty, to był taki wstęp, to był wstęp. Tutaj 

Pan Wiceburmistrz rzeczywiście tak bardzo ogólnikowo przedstawił sytuację, jak, też to miałem 

rozpisane, miałem to powiedzieć, ja tylko się już ograniczę, skrótowo. Czyli ta demografia, czyli jak 

wskazuje zameldowanie spada 204 osób, zgony też 100% większe niż urodzeń. Czyli mamy tendencję 

spadkową co roku. I pytanie czy mamy przejść obok tego tak w ogóle nie, nic nie robiąc? Moim zdaniem 

powinniśmy wyciągać jakieś myśli, zastanawiać się, myśleć co robić. Co robić, żeby, żeby tak się nie 

działo. No wiadomo, że w dużej mierze jest to związane z tym, że młodzi ludzie wyjeżdżają, gdyż nie 

mają pracy. Ciągle ten problem występuje. Ja mówię to nie do panów radnych, którzy mam nadzieję, 

że zapoznali się ze 140-sto stronicową Raportem, ale też do mieszkańców, bo Państwo Radni powinni 

oczywiście i może ich to nudzić, ale ja mówię to również mieszkańców oglądających, którzy z 

pewnością, większość nie czytała tego Raportu, a chciałaby poprzez tą Sesję dowiedzieć. Także ta 

demografia, no, jest coraz gorsza w naszej gminie i trzeba się zastanowić co robić, żeby to poprawić. 

Czy te miejsca pracy spowodują zatrzymanie mieszkańców? Czy, czy budownictwo mieszkaniowe, 

które jest no wiadomo, jest w tej chwili też w powijakach oczywiście, są nadzieje na, na te stworzenie 

tego Towarzystwa Społecznego Pojezierze, że może coś to się zmieni, ale na dzień dzisiejszy sytuacja 

trudna. Mamy w Gminie przecież, tutaj to było wymienione, tu mam zapisane, mamy sporo 

mieszkańców, jakby to powiedzieć, w sytuacji trudnej, ubogiej i w bezrobociu. I to jest tak właśnie 

wynik, że, który korzystając z Gminy Pomocy Społecznej, gdyż, gdyż właśnie nie mają, nie mają pracy. 

Gdyby była praca, to, to po prostu by mieli źródło dochodów ii ich sytuacja materialna, finansowa, by 
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była znacznie lepsza. Tu mam wypisane dane, ale chwilkę, musze je trochę znaleźć, bo trochę sporo 

tego napisałem. To było...  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Bardzo prosimy o pytania, dobrze...  

Mieszkaniec Gminy Orneta D. B. : Ale nie pytania, ja, ja, ja, wyrażam swój [niezrozumiale], proszę 

Panią, Pani Przewodnicząca, ja mówiąc o Raporcie to od razu jakby wysuwam wnioski. Ja nie 

przyszedłem tu się pytać, tylko, przyszedłem wyrazić swoje zdanie na temat Raportu i przedstawiać 

swoje, swoje zdanie. Tak jak powiedziałam na początku, do zastanowienia się, do przemyślenia, do 

pracy Pani, Pani Burmistrz, czy Rady Miejskiej, żeby to poprawić. Także ja tu nie muszę się akurat, w 

tym momencie zadawać pytania. Jak będzie trzeba, to zadam pytania. Teraz proszę [niezrozumiale] Ja 

myślałem, że w tej kadencji to nie będę poganiany, tak jak to było w poprzedniej. Myślałem, że 

spokojniej, tutaj odpowiem, spokojnie zajmę głos i wyrażę to co chcę przedstawić. Dochody, dochody, 

to nie zostało powiedziane przez pana Burmistrza do końca, Wiceburmistrza, spadły w porównaniu do, 

na mieszkańca, dochody mieszkańca spadły. Spadły - 4,03% czyli, czyli, [niezrozumiale] Ostateczne 

dochody bieżące mieszkańcy wyniosły 5350 zł 98 zł. Pan Burmistrz poprzedni, tworząc Raport 

wiadomo, że, że chciał przestawić jak najlepszej, takiej jakby wizerunku, swoje dokonania. Często 

zostawiając pewne rzeczy, takie korzystniejsze dla niego. A ja w tym momencie chciałem właśnie 

powiedzieć, że sytuacja jest trochę gorsza, niż, niż tu przedstawiano, ponieważ, jeżeli chodzi o 

inwestycje, to pozyskane informacje publicznej, publicznej, to co prawda w zeszłym roku otrzymaliśmy 

sporo tych dotacji, tak jak większość w Polsce gmin, ponieważ taka, taka była sytuacja. Rząd bardzo 

dużo przyznawał w ramach Polskiego Ładu, sporo funduszy. Ale biorąc później, sumując znaczy, to i tak 

były tam dotacje rzędu ok. 11 mln, to i tak były dotacje uzyskane na inwestycje, bardzo małym 

[niezrozumiale] sumie, ponieważ tylko Gmina Frombork licząca 3000 mieszkańców, bo Orneta, Gmina 

Orneta liczy prawie 12000 mieszkańców, uzyskała mniej. I troszeczkę mniej, minimalnie, Gmina 

Jeziorany, która ma też o wiele mniej też mieszkańców, ale w podsumowaniu 5-letnim my jesteśmy 

bardzo, bardzo źle wypadamy, ponieważ mamy tylko Gmina Frombork gdzieś tu z okolicznych 

miejscowości ma 25 milionów uzyskanych dotacji. A my mamy ledwo, niewiele więcej 26, a pozostałe 

Gminy jest o wiele, wiele więcej: 32, 41, 53, 53, 54, 57. Także tu taki jest zapis 1, że, że jednostka 

samorządu terytorialnego sobie dobrze radzi. No z tego wynika Raportu, że tak niezupełnie, sobie 

dobrze radzi. Bo tych inwestycji wcale, pozyskanych pieniędzy na inwestycje wcale nie było dużo. Tu 

była też, takie mam swoją uwagę był, jest Młodzieżowa Rada Miejska, Rada, Rada, Rada Seniorów, z 

doświadczenia, poprzedniej kadencji, nigdy nie mieliśmy kontaktu z tą Radą, a chyba powinna być, 

jakieś spotkanie prawda? Rada Młodzieżowa powinna się spotkać z Radą Miejską i jeszcze Rada, Rada 

Seniorów, a to są takie utworzone po prostu organizacje, które, znaczy no organizacje, utworzone takie 

rzeczy, które, które jakby działają z osobna, a to powinna być jakaś współpraca. Teraz tak, o tej złej 

sytuacji, to świadczy właśnie ten ranking gmin, który ja opublikowałem, gdzie Orneta zajęła 743 miejsce 

na 898 gmin miejskich. A w tym rankingu, były [niezrozumiale] wyniki dobrej kondycji budżetu, wysoki, 

wysokich inwestycji, zarządzania swoimi finansami oraz dbałość o jakość życia mieszkańców. Także to 

właśnie wiarygodne, wiarygodna, sytuacja, na której pozycji jesteśmy naprawdę, w szarym końcu. I ta 

sytuacja nie jest dobra. Kolejny temat wydatki Gminy, na wydatki Gminy, na największe wydatki, to od 

razu, od razu uwydatnia się wydatki na oświatę i wychowanie 26%. Też uważam, że należałoby się jakby 

zastanowić nad tymi wydatkami, czy nie są one jakieś za duże. I tu temat kolejny zdrowie, o którym 

chciałem trochę szerzej uwypuklić. Wydatki Gminy Orneta na ochronę zdrowia wynoszą tylko 395 255 

zł. Jest to bardzo mała suma w porównaniu do innych wydatków, ponieważ chociażby na przykład na 
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bezpieczeństwo wydajemy ponad, ponad 1 000 000 zł. Ja tylko się zastanawiam, które, z których 

wydatków należałoby zejść, a które, z których dochodów dołożyć, żeby tą ochronę zdrowia poprawić. 

Ochrona, zdrowie jest najważniejszym naszym dobrem życiowym. To jest zdrowie, jest podstawa, a w 

tej chwili, ja tylko przypomnę jaka mamy sytuację. Coraz gorszą. Jest tego typu sytuacja, że nie mamy 

pediatry już w tej chwili, takiego w 1 Ośrodku Niepublicznym, w drugim też jest już lekarz taki trochę 

wiekowy, jest, jest. No to jest bardzo zła sytuacja i należałoby jakoś wesprzeć ten Zakład Niepubliczny, 

gdyż kiedyś były takie sytuacje, że na przykładowo lekarzowi, lekarzowi przyznawano mieszkanie, żeby 

ściągnąć. No, ja mam informacje pozyskane, takie wiarygodne, że jest trudno ściągnąć lekarza, w tej 

chwili, zwłaszcza młodego i w ogóle no mamy mało lekarzy i trudno jej ściągnąć nawet, nawet jakoś 

tam pensją. Taki element, jakby, proszę przemyślenie, zabezpieczenia środków, czy wykupu mieszkania 

i przyznania takiemu lekarzowi, o wiele, wiele większy sposób dałoby szansę, że ten lekarz by do nas 

przyjechał i wsparł tutaj naszą służbę zdrowia. Mamy 1 karetkę. Z karetkami to wiadomo jest, że jest 

wszędzie też problem, nie jest tych dużo karetek. Nawet w większych miastach, w Pasłęku podobno 2, 

czy tam w Morągu. No, ale to też się wiąże jak wiecie Państwo, że jak, jak 1 karetka pojedzie na wyjazd, 

no a będzie kolejne zgłoszenie, no to jest problem. Dopóki przyjdzie następna wolna karetka, to jest 

czas, a czas jest bardzo ważny, ponieważ w takich sytuacjach jak zawały, udary, liczy się czas, minuty. 

Tu by się też, takie są propozycje, przydał, przydały właśnie jednak dyżury lekarzy, lekarzy. Dyżury 

lekarzy była, była taka propozycja Pana Burmistrza, ale nie została zrealizowana, bo była mowa o 

dyżurach całodobowych lekarzy w porozumieniu z lekarzami miejscowymi. Nie wiem dlaczego nie 

wyszła. Ale też proponuję, żeby ewentualnie do tych rozmów podejść i porozmawiać właśnie jak tą 

sytuację poprawić. Bo taki dyżurujący lekarz też by zwiększył jakoś ochronę zdrowia naszą, ochronę 

zdrowia. Także ta służba zdrowia jest bardzo ważna i uważam, że, że na przykład tak mi się kojarzy, 

przepraszam powiem, że bardzo dużo pieniędzy przeznaczaliśmy na ochronę bezpieczeństwa, 

dokładnie na Straż Miejską, na ten, Straż Pożarniczą. Z tego co wiem to jest bardzo dobrze wyposażona. 

Co chwilę, co jakiś tam nawet lepiej niektóre ma elementy niż straż zawodowa. I może jest pożarów, 

też wynika z tej raportu, statystyk, o połowę mniej pożarów. Może teraz właśnie, trzeba by się 

zastanowić, żeby właśnie, te środki jakoś może częściowo przerzucić na dofinansowanie tego, tej służby 

zdrowia, żeby, żebyśmy mogli czuć się w tym względzie bezpiecznie. Teraz kolejny temat, który no 

zadłużenie, to akurat kolega powiedział, wzrosło, i było uzasadnienie, że inwestycje. Zawsze jest jakieś 

wytłumaczenie., ale nie będę tego tematu dalej ciągnął, zawsze Burmistrz kiedyś mówił, że zadłużenie 

nie rośnie. A teraz jednak urosło nam. Tak czytając Raport, jako radny, jeszcze zastanawiałem się nad 

Gminnym Programem Profilaktyki, Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. To jest taki 

tam, są takie duże pieniądze i taki zakres bardzo duży, działań, że czy zasadnych, czy niezasadnych, ja 

bym proponował też Pani Burmistrz, żeby dokładnie się temu przyjrzała, czy są te pieniądze właśnie w 

sposób odpowiedni, zasadny, przyznawane, bo to są duże, bardzo duże pieniądze. Warto 

przeprowadzić, Komisja Rewizyjna może to powinna zrobić, ale miała, miała w zeszłym roku 4 tylko 

posiedzenia. Gdzie na przykładowo kontrolując PWiK stwierdziła, że wszystko jest w porządku. Gdzie 

wszyscy wiemy, że tak nie jest. Była mowa, też o Warmińskiej Strefie Ekonomicznej, no tu nie było 

powiedziane, że w 2023 roku sprzedawano tylko 1 działkę dla lokalnego przedsiębiorcy. 1 działkę, czyli 

bardzo mało. Strefa, oczywiście była naszym małym kiedyś marzeniem, liczyliśmy na to że, że, tam 

powstaną, przyjdą przedsiębiorcy, postawią zakłady produkcyjne, które dadzą miejsca pracy, to nie 

musiały być jakieś wielkie zakłady jakieś tam kilkuset osobowe, mógł być zakład 50-100 osobowy, a to 

też by poprawiło rynek pracy w naszym mieście. Niestety z jakichś tam powodów, różnych, można, czy 
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słabych działań pana Burmistrza, czy jakichś innych, nie zostały, nie stało się to, nie stało się to. I ta 

strefa jakby dalej jest taka, można powiedzieć, są lokalni przedsiębiorcy, mówi się, że się zapełnia, ale 

to jest tylko takie gadanie, że zapełnia się. Lokalni tylko przedsiębiorcy, po prostu przenoszą się w inne 

miejsce i tyle. Nic nowego z tego do końca nie wynika. Właśnie doszedłem tutaj, co napisałem 

wcześniej o pracy. Bezrobocie 255 rodzin ubóstwo, 200, 204, 224 rodziny bardzo dużo, bardzo dużo, 

to właśnie to wynika raczej z tych związków z braku pracy. Teraz jeszcze 1 temat. Już kończę powoli, 

kultura. Odnośnie Kultury, to jest tak, że to jest tylko moje, to jest moje zdanie, ale nie tylko moje 

zdanie, dlatego, że wielu mieszkańców w rozmowach, my nie czujemy jako mieszkańcy, że nam dom 

kultury, nam dom kultury, jakby to powiedzieć? Spełnia oczekiwania, tak bym to nazwał. Ludzie, ludzie 

narzekają, że nie ma imprez, zwłaszcza w weekendy gdzie mają czas wolny. Jeżeli są to są, ja nie mówię, 

że nie są te imprezy, są jakieś różne spotkania, imprezy, które, które, dom kultury oczywiście tam 

przejrzałem dokładnie, to. A zaraz do tego dojdę. Ja mówię na razie o imprezach, które też są 

imprezami takimi, gdzie bierze udział, są prawie zamkniętymi, bierze mało osób udział. Nie mówię, że 

wszystkie, tylko niektóre. Ja nawet tak sobie wypisałem. I Państwo zastanówcie się, Pani Burmistrz też, 

proszę się zastanowić, czy w tej rozpisce [niezrozumiale] Jeżeli chodzi o imprezy. Np. w styczniu 

międzyszkolny Turniej Strzelecki Szkół Średnich Gmina Orneta. Nie wiem czy to jest w zakresie 

obowiązków Domu Kultury. 20 styczeń. 29 styczeń finał Orkiestry Świątecznej Pomocy, a później 30-

sty Ferie w kulturze. 30 styczeń także takie 3 malutkie jakieś imprezy. Tak jakby dostępne szerzej. 

Później w lutym, znowu 2, 3 imprezy. Teatr Małego Widza. Teatr Małego Widza, ja akurat pracowałem 

w Domu Kultury przez wiele lat. Ja wiem na czym polega, to jest po prostu, to jest przyjeżdża, 

przyjeżdża, wykonawca zewnętrzny i po prostu przedstawia, robi sztukę. Dom Kultury ogranicza się 

tylko do użyczenia, użyczenia sali. Ne wiem czy w ogóle takie, takie rzeczy można wpisywać jako, jako 

impreza zorganizowana przez Dom Kultury, to jest zaproszono może być. Ale sama, ale w samej 

organizacji jakby tego przedsięwzięcia Dom Kultury nie bierze. I też tylko 3 imprezy w lutym. Koncert 

Walentynkowy, Legendarna Gra Miejska, nie wiem czy to jest dużo. Znowu do zastanowienia się. W 

marcu też, Dzień Kobiet, malowanie murów, Dyktando o pióro Franciszka Chruściela, Ogólnopolski 

Festiwal Animacje Opla. To są też prezentację filmów, też nie jest to jakby, użyczenie sali i prezentację, 

ale najciekawsze to jest to, jest taki. Później znowu jakieś różne są małe takie imprezki, później, ale 

najciekawsze jest ta końcówka, tak mnie zastanowiła, że tak na przykład we wrześniu, to wyczytałem 

tylko Narodowe Czytanie ,,Nad Niemnem . Tylko 1 impreza jest. W październiku, jakieś 5 imprez, w 

listopadzie nie ma w zestawieniu żadnej imprezy, również współorganizowanej z Centrum Kultury i 

Biblioteki, jest tylko bezgotówkowe kino objazdowe. To jest właśnie też przyjeżdża prywatny 

przedsiębiorca i można powiedzieć, że, że, te filmy wyświetla. A w grudniu też tylko 2 imprezki. Teatr 

Małego Widza, też kolejny teatrzyk, który przyjeżdża w poszukiwaniu, w poszukiwaniu świątecznej tam 

czegoś i teatr Jarmark Bożonarodzeniowy i Wigilia współorganizowana ze Stowarzyszeniem 

Ornecianie. 2 imprezy w grudniu, w listopadzie prawie nic, nie. Także do zastanowienia się, czy te 

imprezy, czy te ilość imprez i imprez do adresowanych do jakiej liczby mieszkańców, czy jest 

wystarczający? Oczywiście tam dalej przeczytałem, że Dom Kultury też współpracuje ze 

Stowarzyszeniami różnego rodzaju. Tam wspomagając w jakiś sposób. Ale w jaki sposób te 

wspomaganie polega, czy to każdy, na każdym spotkaniu musi być pracownik, nie wiem, wspierać 

stowarzyszenia. Warto też sprawdzić, na czym to polega te wspieranie, że to, czy to jest spotkanie 

towarzyskie, czy to naprawdę jakaś praca merytoryczna. I na końcu jeszcze chciałem odnieść się, bo to 

co mówię, to są właśnie moje uwagi i moje propozycje nawet tutaj zawieram. Promocja, promocja 
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miasta. Ona nie została ujęta właściwie w tym Raporcie, trochę zdziwiony jestem. Promocja jest słaba 

w naszym mieście. Ona, ona ogranicza się tylko do promocji lokalnych tutaj działań, to znaczy imprez, 

imprez czy jakiś zawodów, czy, czy, czy, innego typu, ale brakuje tej promocji na zewnątrz. Na przykład, 

żeby nie być gołosłownym, proszę bardzo wpisać sobie, pani Burmistrz ma fantastyczny pomysł 

filmowe miasto. Proszę wpisać filmowe miasta w Google, wyskoczą 10 filmowych miast w Ornecie. 

Dlaczego...nie w Ornecie, tylko w Polsce. Dlaczego nie ma np. Ornety? Przecież mieliśmy tyle filmów 

Ornecie, dlaczego tu się nic nie zadziało? Gdzieś tam, nie, nie wiem, czy do tam, do tego portalu, który 

to zamieszcza, czy gdzieś indziej, ale nie, nie zamieścił, też nie zgłosił informacji, że Orneta jest takim 

filmowym miastem, ponieważ to wiele filmów. Ścieżki są można powiedzieć, że w opłakanym stanie. 

Właściwie można powiedzieć, że nie mamy ścieżek. Na przykład też mnóstwo ludzi zwraca uwagę, że 

też promocja Ornety byłaby, pisaliśmy w to ulotkach wyborczych w wyborach samorządowych 

[niezrozumiale] wiosennych, że miejsce dla kamperów. To też jest promocja miasta, ponieważ na 

mapie wtedy Polski jest takie miejsce oznaczone i turyści odwiedzają. Z moich informacji ostatnich, 

wynika, że mieszkaniec mieszkający tam nad jeziorem, widzi kampery, które same przyjeżdżają w 

miejsce, które sobie już znalazły, czyli miejsce przy jeziorze od strony rynku. Tam parkują dzień-dwa 

sobie kampery, w tym momencie na dziko, oczywiście, ale trzeba było, uważam ten teren lekko 

utwardzić nawet kamyczkami, to jest stosowane w wielu nawet w krajach zagranicznych nie trzeba 

wylewać betonów, czy kostki kłaść, wystarczy tylko, żeby nie było błota. Takie kamyczki większe tam 

rozwieźć, utwardzić lekko to i już wskazać na mapie, na mapie, gdzieś tam, gdzie, gdzie kampery 

stacjonują. I [niezrozumiale] Orneta się znajdzie i turyści, więcej turystów będzie odwiedzać nasze, 

nasze miasto. To, to, są takie tak jak powiedziałem moje, spostrzeżenia, ja nie mogę mieć pytań, tak 

jak Pani Przewodnicząca powiedziała do Pani Burmistrz, bo to nie jest jak powiedziane na początku, to 

co nawet jakieś tam mam uwagi, a trzeba mieć uwagi. Taki raport, to trzeba, tak jak zawsze ja mówię, 

mamy coś, robimy coś i zawsze trzeba się pochylić nad tym co było nie tak, co chcemy zmienić. I to nie 

jest żadna krytyka, to jest po to, żebyśmy mogli później w następnym roku lepiej, lepiej to robić. A nie 

odbierane to jako krytyka, żadna krytyka, spokojnie, lepiej, spokojnie, to odebrać, pochylić się i może 

nie wszystko uda się naraz zrealizować, ale chociaż w części poprawić, tą sytuację, żeby Raport 

następny był już bogatszy i można powiedzieć, o pewne rzeczy poprawiony. Ja nie wiem, dobra, to 

jeżeli Raport to, to tyle. Dziękuję za wysłuchanie, trochę może dłuższe, wszystkich mieszkańców i 

państwa Radnych. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w 

debacie? Pani Burmistrz chce. Proszę bardzo Pani Burmistrz. Pan Józef Uzar, to proszę bardzo panie 

Józefie.  

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Nie, nie, ja chciałam do tego się odnieść. 

Radny Józef Uzar: Dziękuję bardzo, Pani Przewodnicząca, pani Burmistrz, Szanowni państwo. Nie będę 

polemizował z Panem mieszkańcem, który to zgłaszał swoje uwagi do Raportu, ponieważ chciałbym się 

odnieść do paru rzeczy. Wiadomo, że Raport przygotowywał poprzedni Burmistrz. Głosujemy za 

wotum zaufania, rozumiem, dla poprzedniego Burmistrza, bo pani Burmistrz jeszcze na tyle nie 

zapracowała, żebyśmy mogli coś powiedzieć. Natomiast króciutko, jeżeli chodzi o kwestie inwestycji. 

Wiadomo, że nie jesteśmy gminą bardzo bogatą ani bardzo wielką. Inwestycje robi się w miarę swoich 

możliwości i tak było robione. Państwo wiecie, że dług obecnej Rady, który jest w tej chwili, nie wynika 

z ostatniego roku. Ten dług jest od wielu, wielu lat, a bardzo duży dług nastąpił w momencie budowy 

Hali Sportowej w Ornecie. Wtedy ten dług był bardzo duży, a potem kredyty spłacane, to się oczywiście 
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kumulowały. Oczywiście, ja jestem za tym, żebyśmy brali kredyty. Jeżeli kredyt bierzemy na inwestycje, 

która ma poprawić warunki życia ludzi, albo stworzyć jakieś inne perspektywy, to trzeba go brać, tak? 

I nie ma co się tutaj bronić przed tym. Gorzej jakbyśmy brali kredyt na wydatki bieżące. Co prawda, 

dzięki Bogu tego nie możemy zrobic. Natomiast oczywiście czy inwestycji było dużo, czy niedużo? Każdy 

może oczywiście uważać, że można było więcej zrobić, tak? Ale państwo świetnie wiecie, bo tu Pan 

Burmistrz czytając, wymienił niektóre inwestycje, oczywiście nie wszystkie w tamtym roku, ale też 

zaczęliśmy wiele nowych inwestycji. Zostały tam, już w tamtym roku zaplanowane i ta droga na 

Karkajmy i na Wojciechowo i parę jeszcze innych inwestycji i budynek na ul. 1-go... Mickiewicza 1 i tak 

dalej i tak dalej. Pani Burmistrz co prawda inną wizję ma dotyczącą tego budynku. Ja rozumiem, że taka 

wizja, może mi się nie podobać, ale Burmistrz decyduje i ma do tego prawo. Oczywiście można mieć 

uwagi, że mało na służbę zdrowia, za dużo na straż pożarną. No, ale na służbę zdrowia dajcie Boże, to 

jest Państwowa inwestycja, a nie gminna. My nie możemy wyręczać jako gmina państwa we wszystkich 

dziedzinach. Już wyręczamy w znacznym stopniu w oświacie państwo, teraz wyręczamy, mamy 

wyręczać również w służbie zdrowia. Mamy, no wiadomo bezpieczeństwo też jest obowiązkiem 

państwa, ale mamy Straże Pożarne, wiemy tutaj Ochotnicze i jak Pan, już pan stwierdził, mamy świetnie 

wyposażoną Straż i jest to jedna z lepszych Straży, tam w województwie i wszyscy to powiedzą. I 

dobrze, że tak jest, bo możemy się czuć bezpieczni. To nie jest tak, że pożar będzie jeden. Może go 

przez 10 lat nie być, a potem jeden wybuchnie i strawi pół miasta i wtedy będziemy mówić: co my 

zrobiliśmy, że nie zabezpieczyliśmy bezpieczeństwa tego miasta. Oczywiście jest to wszystko 

kosztowne. Na pewno kosztuje. Za darmo nic nie ma. Gmina, jeżeli chce coś zrobić musi mieć na to 

pieniądze. I dlatego też wiadomo, że będziemy brać te kredyty i ja osobiście, jeżeli Pani Burmistrz 

będzie zgłaszać takie wnioski o kredyty na inwestycje, będę je popierał, jeżeli to tylko nie będzie 

zagrażać no sytuacji finansowej gminy, albo jakiemuś upadkowi. Natomiast zastanawiam się też nad 

kwestią taką, bo no też mam nadzieję, że w najbliższym czasie Pani Burmistrz nas powiadomi w jaki 

sposób zapozna Radę ze swoimi założeniami, planami? Co zrobić, jak zrobić? Pewnie każdy z nas ma 

swoje tu wizje, doradztwo. Możemy w różnych kwestiach mówić, że za mało imprez kulturalnych. Inni 

powiedzą za dużo. A jak za mało to skąd wziąć pieniądze, żeby było więcej, bo to za darmo też się nie 

zrobi. Nie, nie czarujmy się, że dzisiaj ktoś będzie robił imprezę, jakąś kulturalną, dużą, z własnych 

pieniędzy. A jeżeli nawet pozyskać sponsorów, to ktoś musi zabiegać o tych sponsorów. Chodzić do 

nich, żeby oni chcieli dać te pieniądze. Musi im przedstawić jakąś ofertę. Jak oni na tym skorzystają. 

Samo nie spadnie z nieba. Oczywiście, od wielu lat była taka wizja, żeby stworzyć jakąś cykliczną 

imprezę w Ornecie. Ja wiem, że to się nie udało. I nigdy się wszystkich rzeczy, które planujemy nie uda 

zrobić. Nie udało się wielu Burmistrzom poprzednim i pewnie się nie uda obecnej Pani Burmistrz. Plany, 

to są plany, a możliwości są inne. Ja chcę Państwu powiedzieć o tej strefie. No tak strefa, przez wiele 

lat jej w Ornecie nie było. Potem my mówiliśmy ciągle, strefa, strefa. Jeden z poprzednich Burmistrzów 

mówił nam: nie, po co nam strefa przyjedzie inwestor to my będziemy robić strefę. i ta wizja 

doprowadziła nas do tego, że my strefę zrobiliśmy w momencie, wtedy, kiedy wokół już wszędzie były 

strefy. My byliśmy ostatni. Oczywiście nikt z nas nie miał, a może łudziliśmy się, że będzie, wielka firma 

przyjedzie, która zatrudni 1000 osób. No nie czarujmy się, nie przyjedzie. Dlatego, że nawet taka firma 

jak była i zrobiła badanie rynku, to ona tu nie znajdzie tylu pracowników. Bo jak się mówi o bezrobociu 

w Ornecie, ja nie wiem, szczerze powiem ja nie wiem jakie jest bezrobocie w Ornecie, ale jak 

rozmawiam z przedsiębiorcami budowlanymi i innymi to mówią tak: spróbuj znaleźć pracownika w 

Ornecie. To jest bezrobocie, czy go nie ma? Ja nie wiem czy ono jest, ale oczywiście w strefie powstają 
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jakieś firmy małe. Może możemy powiedzieć, że za mało, że to są te Orneckie, No ale nawet jak 

Orneckie, jak one w strefie inwestują i polepszają swoje warunki działania, to jest to korzyść jakaś, 

prawda? Tego się nie powinniśmy bać. Oczywiście chcę powiedzieć, że zastanawialiśmy się głęboko 

nad kwestią jak głosować w kwestii wotum zaufania, ponieważ jednak uznaliśmy, że wotum zaufania 

jest za 23 rok, będziemy głosować za udzieleniem wotum zaufania. Oczywiście oczekujemy od Pani 

Burmistrz, że na najbliższych sesjach usłyszymy Pani Burmistrz plany co zrobić. I wtedy będziemy się 

zastanawiać, w następnym roku jakie będą, jakie będą efekty. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo.  

[Dyskusja na sali-wypowiedzi bez mikrofonu, niezrozumiała]  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę o 2 minuty przerwy, ja skonsultuje z radcą prawnym.  

 

Przerwa w obradach 

 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Zapraszam wszystkich na swoje miejsca. Chciałam 

poinformować, bo widzę, że tutaj mieszkaniec się zgłasza, ale jeżeli nie był zastosowany artykuł 28 

ustawy o samorządzie gminnym i wcześniej nie był Pan zgłoszony, że Pan chce zabrać głos w debacie. 

Niestety nie mogę udzielić głosu, mogą dyskutować tylko radni. Proszę mieszkańca na, o krótką 

informację, ale naprawdę bardzo krótko odnieść się do tego co pan chce powiedzieć. 

Mieszkaniec Gminy Orneta D. B.: Ja króciutko tylko, bo z jednym się nie mogę zgodzić. Co Pan Radny 

Jóżef Uzar powiedział. Chodziło o strefę i przedsiębiorstwa i Pan to akurat określił duże 

przedsiębiorstwa. Nie wiem czy Pan słyszał o takim argumentacji, że jakby powstało takie załóżmy 100 

osobowe czy nawet jak, jak na nasze warunki jest duże przedsiębiorstwo, to wiele osób, które pracuje 

z Ornety w Dobrym Mieście chciałoby w Ornecie pracować. To jest 1 rzecz. Pracują w Lidzbarku 

Warmińskim pracują, w Morągu, dojeżdżają. Oni chcieliby w Ornecie pracować. Mało tego, ludzie z 

okolicznych innych gmin chcieliby, czy Płoskini, czy Młynar, też by przyjeżdżali. Czy nie wiem, czy do 

końca został zbadany rynek i samo tłumaczenie, że to w samej Ornecie brakuje, bo gdzieś pójdzie ktoś 

do Urzędu Pracy i powie faktycznie, że tam nie ma osób bezrobotnych, to to nie jest wyznacznikiem 

tego, dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Pani Burmistrz chciała zabrać głos, tak, 

proszę bardzo. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Witam Państwa serdecznie, odniosę się oczywiście. Wszystkie 

uwagi są bardzo cenne. Na pewno weźmiemy wszystkie uwagi zarówno tu Pana mieszkańca, jak i Pana 

Radnego pod uwagę. Będziemy robić, wiadomo, analizy. Mamy jakiś tam plan działania, który już 

zaczęliśmy realizować, pomalutku. Myślę, że to już też widać troszkę, bo chociażby odnośnie imprez 

tych kulturalnych, o których tu Pan powiedział, że no nic się nie dzieje na ulicach. No mam nadzieję, że 

już się zaczyna dziać, chociażby 3 dzień Dni Ornety był takim przykładem, że pod ratuszem miejskim 

odbył się jarmark. Mam nadzieję że takie jarmarki jeszcze odbędą się. Na pewno zaplanowany jest na 

7 lipca i na 4 sierpnia, więc podczas wakacji takie imprezy, tego typu, miejskie, w przestrzeni miejskiej, 

będą organizowane. Co do tu zdrowia, no tak jak Pan radny powiedział, to nie jest zadanie własne 

gminy, więc tyle ile gmina może przeznaczyć środków na opiekę zdrowotną i na profilaktykę 

zdrowotną, na pewno będziemy wszelkich starań dokładać, żeby to wszystko było realizowane i 

wydatkowane, jeszcze więcej, jeżeli będzie taka możliwość, oczywiście. Co do współpracy dla Seniorów 

i Rady Młodzieżowej jak najbardziej jesteśmy otwarci do wszystkich stowarzyszeń, które działają na 
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naszym terenie, więc zarówno Dom Kultury, czy Centrum Kultury działa i Ośrodek Sportu i Rekreacji 

też włącza się we wszystkie imprezy kulturalne, więc to co robi Dom Kultury, to co robi OSiR, to co robi 

nasza promocja, zawsze jest współorganizowane łącznie i te imprezy też trzeba traktować łącznie. To, 

odnoszę się do tego, w kontekście pracowników, bo no nie ukrywajmy, ale do organizacji imprez 

dużych, masowych potrzebnych jest wiele rąk do pracy. I bez współpracy zarówno naszych instytucji, 

naszych pracowników jak i właśnie stowarzyszeń, nie byłoby możliwe organizowanie większych imprez. 

Do tego dążymy, współpraca układa się bardzo dobrze, więc mam nadzieję, że będzie jeszcze lepiej się 

układała, bo, bo jeżeli będzie dużo pracy to, to współpraca jest niezbędna. Także dziękuję za wszystkie 

sugestie. Będziemy brać to pod uwagę. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych? Pan 

Józef Marijko. Tak? Raz, jeszcze raz. Nie, jeszcze się nie pali. Już proszę. 

Radny Józef Marijko: Szanowna Pani Przewodnicząca, Państwo Burmistrzowie, Szanowni Państwo. Ja 

mam takie pytanie i właściwie to chyba do Pani Skarbnik, bo będzie się najbardziej orientowała: ile za 

poprzedni, poprzedni Burmistrz w ubiegłym roku w 23, jakie środki, w jaki, na inwestycje, no wszelkie, 

czy tam remonty dróg, jakie to były pieniądze ściągnięte z zewnątrz? 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Ćwiczę cierpliwość do mikrofonu. To będziemy przedstawić w 

sprawozdaniu, z tego co pamiętam, to realizacja inwestycji była na ponad 15 milionów złotych, są to 

30, około 30 inwestycji dużych i małych, bo też jest z Funduszu Sołeckiego oraz 9 dotacji przekazanych 

też na wydatki majątkowe do innych instytucji, można powiedzieć do naszych spółek, tam na kwotę 

ponad 3 miliony, a ile pozyskaliśmy z samych środków majątkowych to przygotuję, przy 

sprawozdaniach powiem, dobrze? Zaraz zerknę. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo, czy jeszcze państwo Radni chcą zabrać głos? 

Nie widzę, a więc zamykam punkt 14b. 

 

3) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Ornety – druk 14. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 14c. Podjęcie uchwały w sprawie 

wotum zaufania dla Burmistrza Ornety. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały? 

Podniesienie mandatów i przyciśnięcie przycisku. Chciałam poinformować, że uchwała w sprawie 

wotum zaufania dla Burmistrza Ornety została przyjęta 13 głosami za. Zamykamy punkt 14c. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Ornety – druk 14.  

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef 

Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

NIEOBECNI (1) Emil Rońda 

 

Uchwała nr BRM.0007.42.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 26 czerwca 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 15 do protokołu sesji. 

 

15. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Orneta za 2023 rok wraz ze 

sprawozdaniem finansowym Gminy Orneta za 2023 rok: 
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Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 15. Rozpatrzenie sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy Orneta za 2023 rok wraz ze sprawozdaniem finansowym Gminy Orneta za 

2023. 

 

1) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2023 rok wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego Gminy Orneta wg stanu na dzień 31 grudnia 2023 roku, 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Punkt 15a. Przedstawienie Sprawozdania z wykonania 

budżetu gminy za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia Komunalnego Gminy Orneta według 

stanu na dzień 31 grudnia 2023 roku. Bardzo proszę Panią Skarbnik o przedstawienie sprawozdania. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Sprawozdanie za 2023 rok z wykonania budżet gminy Orneta zostało 

przedłożone do Rady Miejskiej w Ornecie oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Olsztynie w 

ustawowym terminie. W ujęciu ogólnym należy stwierdzić, że pomimo trudnego roku, roku wahającej 

inflacji, budżet zrealizowany w ramach możliwości finansowych i organizacyjnych osiągając wskaźniki 

wykonania dochodów budżetowych wysokości 93.33% uchwalonego planu po zmianach wydatków 

budżetowych 93.72% uchwalonego planu po zmianach. Wskaźniki te w zasadzie nie odbiegają od 

wskaźników osiągniętych w roku poprzednim. Dochody bieżące zrealizowano prawie w pełnym 

zakresie. Wskaźnik realizacji tych dochodów wynosi 95.40% planu, pomimo utraty potencjalnych 

dochodów gminy w wyniku odroczeń, zwolnień, umorzeń podatków lub ostatecznych rozliczeń dotacji. 

W wyniku dochodów majątkowych wskaźnik jest niższy i wynosi 84.88%, w tym dochody ze sprzedaży 

majątku 104.73%. Wydatki bieżące zrealizowano w wysokości 94.08 uchwalonego planu po zmianach, 

czyli wysokości 61 508 950 zł, przy czym na realizację zadań oświatowych wydatkowano ponad 20 mln 

zł, to jest 32.71% wydatków bieżących ogółem oraz na zadania związane z pomocą społeczną oraz 

rodziną, pomocą dla rodzin wysokości 15 779 168 zł, to jest 25,65%. Wydatki majątkowe wykonano w 

wysokości: 15 828 000 to jest 92,34 % planowanego planu, realizując około 30 większych i mniejszych 

inwestycji oraz udzielając 9 dotacji lub dofinansowań do zadań majątkowych. Panie Radny tutaj 

sprawdziłam, że pozyskanych środków na realizację zadań inwestycyjnych w ubiegłym roku było około 

11 milionów złotych, czyli z tych 15 po wydatkach co zostało wykonane pozyskaliśmy 11 milionów 

dochodów. Zachowane zasady określone w ustawie, w wyżej wymienionym sprawozdaniu zachowano 

zasady określone w ustawie o finansach publicznych. To jest tym zasada zrównoważenia wydatków 

bieżących dochodami bieżącymi. Zapewnione środki na fundusz sołecki wysokości 385 341 zł, środki 

zostały wykonane przez sołectwa wysokości 93%. Zobowiązania gminy z tytułu kredytów i pożyczek 

według stanu na dzień 31 grudzień 2023 rok wynosiły 24 230 000, to jest 34% wykonanych dochodów 

budżetowych. Planowany deficyt w wysokości 6 425 000, został wykonany w 98% to jest 6 317 838. 

Przedkładając powyższe sprawozdanie stwierdzić należy, że pomimo trudności, budżet został 

zrealizowany prawidłowo, o czym świadczą osiągnięte wskaźniki realizacji dochodów i wydatków 

budżetowych. Dziękuję. 

 

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 

Gminy Orneta wg stanu na dzień 31 grudnia 2023 roku, stanowi załącznik nr 16 do protokołu sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Zamykam punkt 15a. 

 

2) przedstawienie sprawozdania finansowego Gminy Orneta za 2023 rok, 
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Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 15b. Przedstawienie Sprawozdania 

finansowego Gminy Orneta za 2023 rok. Proszę Panią Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Sprawozdanie finansowe sporządzone na dzień 31 grudzień 2023 rok, na 

który składa się bilans z wykonania z wykonania budżetu gminy oraz łączny bilans jednostek 

budżetowych rachunku zysków i strat oraz zestawienie zmian w funduszu jednostki, zostało przekazane 

w terminie do Rady Miejskiej w Ornecie oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Olsztynie i powyższe 

sprawozdania są spójne ze Sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Zamykamy punkt 15b. 

 

Sprawozdanie finansowe Gminy Orneta za 2023 rok, stanowi załącznik nr 17 do protokołu sesji. 

 

3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o przedłożonym przez 

Burmistrza Ornety sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Orneta za 2023 rok wraz z informacją 

o stanie mienia komunalnego, 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 15c. Przedstawienie opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o przedłożonym przez Burmistrza Ornety Sprawozdaniu 

z wykonania budżetu gminy Orneta za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 

Poproszę Pana Radnego Junkę o przedstawienie Opinii. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Junko odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o 

przedłożonym przez Burmistrza Ornety sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Orneta za 2023 rok 

wraz z informacją o stanie mienia komunalnego,  która stanowi załącznik  nr 18 do protokołu sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo, zamykamy punkt 15c. 

 

4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy Orneta za 2023 rok wraz ze sprawozdaniem finansowym za 2023 rok, 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 15d. Przedstawienie Opinii Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu gminy Orneta za 

2023 wraz ze sprawozdaniem finansowym za 2023 rok. Poproszę Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o 

odczytanie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Małgorzata Jankowska odczytała  Opinię Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu gminy Orneta za 2023 wraz ze 

sprawozdaniem finansowym za 2023 rok, która stanowi załącznik  nr 19 do protokołu sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Zamykamy punkt 15d. 

 

5) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Ornety za 2023 rok, 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 15e. Przedstawienie wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ornety za 2023 rok. 

Poproszę Panią Przewodniczącą o odczytanie opinii. 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Małgorzata Jankowska odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ornety za 2023 rok, który stanowi załącznik  

nr 20 do protokołu sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Zamykamy punkt 15e. 

 

6) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ornecie w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ornety za 

2023 rok, 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 15f. Przedstawienie Opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Ornecie w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ornety za 2023 rok. Proszę Radnego Piotra 

Junkę o odczytanie uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Junko odczytał Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w 

sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ornecie w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Ornety za 2023 rok, która stanowi załącznik  nr 21 do protokołu sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Zamykamy punkt 15f. 

 

7) dyskusja nad sprawozdaniami, 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 15g. Dyskusja nad sprawozdaniami. 

Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? Pan Radny Marcin Jotko. 

Radny Marcin Jotko: Pani Przewodnicząca, Państwo Burmistrzowie, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

Pani Skarbnik, zawsze mam pytania, dzisiaj nie mam pytań. Mam tylko gratulacje, naprawdę bardzo 

pozytywny obraz tego roku, mimo wielkich komplikacji. Ja wiem, że tak jak robią to, niektórzy, 

najłatwiej jest powiedzieć, że się zwiększyło zadłużenie, podać kwotę, która jest niby astronomiczna, 

tak naprawdę procentowo jest dosyć niska. Wystarczy spojrzeć na ogólną tendencję w kraju. Dług 

publiczny wzrósł o około 4.1%, no to są dane podawane przez Rząd, więc można szacować, że pewnie 

jest to nieco więcej. Dług samorządowy średnio wzrósł o 13%, u nas wzrost zadłużenia to 4.8% a więc 

mieścimy się poniżej tej średniej granicy wyznaczonej dla długu samorządu. Ale idąc dalej trzeba się 

przyjrzeć jak wyglądało to w liczbach bezwzględnych. Otóż inwestycje, które wykonaliśmy w roku 2023 

to prawie 16 milionów gdzie pozyskane zostało 11 milionów. Jest to rok rekordowy patrząc na ostatnie 

5 czy 6 lat. Nawet się nie zbliżaliśmy do kwoty 10 milionów, kwota, która powstała, czyli te zadłużenie, 

no związana była z wkładem własnym, który wynosił prawie 5 milionów i musieliśmy go skądś wziąć. 

Także kwota zadłużenia wzrastająca o 1 000 000 zł, czy 1 100 000, no to jest tak naprawdę 1/4 tego, co 

musieliśmy wydać na wkład własny w inwestycje. Więc tak naprawdę uważam, że ten budżet za ten 

rok, to naprawdę bardzo udana sprawa i liczę, że w tym roku będzie jeszcze lepiej. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych chce 

zabrać głos? Nie widzę. A więc zamykamy punkt 15g. 

 

8) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Orneta wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok.– druk 15, 
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Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 15h. Podjęcie uchwały w sprawie 

zatwierdzenia Sprawozdania gminy Orneta wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały? Proszę, proszę o podniesienie mandatu i 

przyciśnięcie przycisku. Informuję, że uchwała została podjęta jednomyślnie, 13 głosami za. Zamykamy 

punkt 15h. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Orneta wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok.– druk 15.  

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef 

Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

NIEOBECNI (1) Emil Rońda 

 

Uchwała nr BRM.0007.43.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 26 czerwca 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 22 do protokołu sesji. 

 

9) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ornety za 2023 rok – druk 16. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy 

do punktu 15 i, podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ornety za 

2023 rok. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem uchwały? Proszę o podniesienie mandatu 

i przyciśnięcie przycisku. Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ornety za 

2023 rok została przyjęta jednogłośnie 13 głosami za. [Brawa] Drodzy Państwo 5 minutowa 

przerwa, dla techniczna, tak. 

 

 

Głosowano w sprawie: podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ornety za 

2023 rok– druk 16.  

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef 

Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

NIEOBECNI (1) Emil Rońda 

 

Uchwała nr BRM.0007.44.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 26 czerwca 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 23 do protokołu sesji. 

 

16. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Bardzo proszę o zajmowanie miejsc, kończymy przerwę. 

Przechodzimy do punktu 16. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. Proszę Panią 

Burmistrz o przedstawienie Sprawozdania. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka:  W okresie od 26 maja, od 22 maja do dzisiaj, wzięliśmy udział w 

Zgromadzeniu Wspólników ZGOK zatwierdzenie sprawozdania finansowego za 2023 i oraz wybór 
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władz. Spotkaliśmy się z dyrektorami szkół i przedszkoli, z prezesem Spółdzielni Drwęca w sprawie 

współpracy oraz w sprawie nabycia terenu pod żłobek. Wzięliśmy udział w Radzie Nadzorczej PWiK w 

Ornecie, Orneta. Spotkaliśmy się z Wojewodą Warmińsko-Mazurskim w sprawie funduszy z RPO. 

Podpisaliśmy porozumienie w sprawie komunikacji międzygminnej, Młynary jest liderem, o którym 

była mowa na dzisiejszej sesji. Spotkaliśmy się z Panem Wicestarostą Powiatu Lidzbarskiego na temat 

organizacji Powiatowo- Gminnych Dożynek, z Brokerem w sprawie ubezpieczenia mienia gminnego, z 

Księdzem Proboszczem Parafii Rzymsko- Katolickiej w sprawie pomocy przy organizacji Bożego Ciała, z 

prezesem Klubu Sportowego Błękitni Orneta. Wzięliśmy udział w Zgromadzeniu Wspólników TBS 

Orneta, zatwierdzaliśmy sprawozdanie finansowe za 2023. Spotkaliśmy się z przedstawicielami 

Aeroklubu Elbląskiego w sprawie lotów zapoznawczych na Dni Ornety. Spotkaliśmy się z Komendantem 

Powiatowej Straży Pożarnej na temat współpracy. Wzięliśmy udział w Powiatowo-Gminnych Dniach 

Rodziny. Spotkaliśmy się z Księdzem Proboszczem Parafii Greckokatolickiej w Ornecie, z Marszałkiem 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego i członków miast Cittaslow w sprawie zatwierdzenia planu 

finansowania do projektów strategicznych. Wzięliśmy udział w zawodach sportowych, szkolnych, 

szkolnych biegach na Stadionie Miejskim w Ornecie. Wzięliśmy udział w Dniach Rodziny 

zorganizowanych w Środowiskowym Domu Samopomocy w Henrykowie, w nadzwyczajnym 

zgromadzeniu wspólników SIM w Elblągu, w spotkaniu Wójtów i Burmistrzów Powiatu Lidzbarskiego 

zorganizowanym przez Starostę Lidzbarskiego. Walnym zgromadzeniu członków LGD Warmiński 

Zakątek w Lidzbarku Warmińskim. Spotkaliśmy się z Prezesem i Dyrektorem Veolia oraz Panią Prezes 

TBS w sprawie kotłowni w Woli Lipeckiej. Prezesem Koła Łowieckiego ,,Dzik w sprawie współpracy. 

Wzięliśmy udział w Festiwalu Miast Cittaslow Braniewie. Wzięliśmy udział w turnieju piłki nożnej, 

Memoriale Stanisława Fijarczyka na naszym stadionie miejskim. Podpisaliśmy umowę o 

dofinansowanie OSP Orneta, Mingajny, Henrykowo, Bażyny w Urzędzie Marszałkowskim. Wzięliśmy 

udział w walnym zgromadzeniu PWiK Orneta oraz w dniach 14-16 wzięliśmy udział w Dniach Ornety. 

Udział w Powiatowych Zawodach Strażackich - OSP Orneta zajęła 1 miejsce na tych zawodach. 

Udzieliliśmy wywiadu dla Telewizji Kopernik. Wzięliśmy udział w zgromadzeniu wyborczym w Związku 

Gmin Warmińsko-Mazurskich. W spotkaniu z zarządem OSP Orneta, Bażyny, Mingajny, Henrykowo. 

Spotkaliśmy się ze Starostą Lidzbarskim w sprawie organizacji Dożynek Powiatowo-Gminnych. 

Spotkaliśmy się z przedstawicielami Energia Oświetlenie w sprawie dalszej współpracy. Wzięliśmy 

udział w 5 sesji Gminnej Rady Seniorów. Spotkaliśmy się z Wiceprezesem Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska w sprawie możliwości pozyskania środków na nowe inwestycje. Wzięliśmy udział 

w spotkaniu z uczniami, dyrektorem z Zespół Szkół Zawodowych w Ornecie oraz patronem wydarzenia, 

patronem wydarzenia, w którym brali udział uczniowie wyspecjalizowanie elektryk, elektroenergetyk. 

Spotkaliśmy się w każdą środę z mieszkańcami. Podpisaliśmy również akty notarialne w Kancelarii 

Notarialnej w sprawie zbycia nieruchomości oraz służebności przesyłu. 

Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami,  stanowi załącznik nr 24 do protokołu sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo Pani Burmistrz. Czy są pytania do 

sprawozdania? Pan Marcin Jotko. 

Radny Marcin Jotko: Pani Burmistrz pytanie co do 6 czerwca i nadzwyczajne spotkanie Wspólników 

SIM Pojezierze, naszego coś więcej można na ten temat, czy to jest być może jeszcze za wcześnie? 
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Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: To było spotkanie sprawozdawcze za 2023, aczkolwiek teraz już 

za chwilę jesteśmy umówieni z przedstawicielami już, mamy już przysłane projekty planowanych 

inwestycji, także zaczynają się już konkrety, tak, ale jeszcze wszystko na etapie początkowym. 

Dziękuję bardzo. Pan Radny Józef Marijko. 

Radny Józef Marijko: Pani Burmistrz ja bym chciał zapytać o ten żłobek o przejęcie terenu, może coś 

więcej? Skąd środki na budowę, bo rozumiem, że będzie budowany, rozmawialiśmy zresztą o tym. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka:  Wystosowaliśmy pismo, po rozmowie z prezesem Spółdzielni, 

wystosowaliśmy pismo do Spółdzielni. Jeszcze do tej pory nie mamy odpowiedzi, jeżeli uda nam się, 

jeżeli będzie pozytywna akceptacja ze strony Spółdzielni na oddanie tego terenu pod żłobek, bo to jest 

przy przedszkolu bezpośrednio, przy przedszkolu na ul. Przemysłowej, mamy zamiar dokonać zamiany 

nieruchomości, więc tutaj najprawdopodobniej mogłoby się odbyć to bez kosztowo, bo mamy teren, 

na terenie osiedla Podleśna, który wykorzystuje Spółdzielnia, nasz teren, więc to mogłoby, jeżeli chodzi 

o pozyskanie terenu pod żłobek. Projekt jest taki, że obecnie z funduszów RPO są dostępne środki na 

taki cel. I kwestia teraz, jeżeli będziemy mieli taką możliwość posadowienia tego, tego żłobka właśnie 

w obrębie tego przedszkola, plan jest taki, żeby rozbudować przedszkole o łącznik, dobudowując 

żłobek. To jest na razie plan, bo czekamy na decyzję spółdzielni, jeżeli Spółdzielnia wyrazi zgodę na 

pewno będziemy stosowne wnioski składać do funduszy, o pozyskanie środków na budowę, na 

rozbudowę właściwie przedszkola, a jednocześnie budowę żłobka, w tej lokalizacji właśnie. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania? Pan Piotr Junko, 

proszę bardzo. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Ornecie Piotr Junko: Dziękuję. Mam pytanie do pani Burmistrz 

o spotkanie z Energą Oświetlenie. Prosiłbym o informacje, jeśli takie są, czy grozi nam duża podwyżka 

opłaty za usługę oświetlenia, bo jak wiemy nasza Gmina ma podpisaną wieloletnią umowę na tą usługę 

z Energią Oświetlenie no i te zapisy na pewno, na te zapisy tam zawarte wpływa podwyżka ceny za 

prąd, na nasze nasze oświetlenie. I czy w związku z pojawiającymi się informacjami w mediach, że cena 

prądu zostanie uwolniona, no i grożą nam wszystkim podwyżki opłat za energię. Czy w związku z tym 

również nasze miasto, nasza Gmina, musi się martwić o podwyżkę w związku z tym związaną? 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę Pani Burmistrz. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Na ten moment nie było żadnej mowy o żadnej podwyżce. 

Rozmowy przebiegały w takim duchu, że właśnie po to zrobiliśmy modernizację, wymianę tych opraw 

i wymianę oświetlenia, żeby zużycie i koszty zużycia były mniejsze. Na ten moment nic nie wiemy o 

podwyżce.  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania do sprawozdania? Nie 

widzę, a więc zamykam punkt 16. 

 

17. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 17. Odpowiedzi na interpelacje 

zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. Proszę radnego 

Piotra Junkę o odczytanie 1 odpowiedzi. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Ornecie Piotr Junko odczytał odpowiedź na interpelację radnej 

Danuty Kamińskiej w sprawie zwiększenia zadrzewienia w mieście. 
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Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo i odpowiedź na drugą interpelację. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Ornecie Piotr Junko odczytał odpowiedź na interpelację 

radnej Danuty Kamińskiej w sprawie zamknięcia ul. Braniewskiej. 

 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I odpowiedź na 3 złożony wniosek proszę odczytać. 

[Wypowiedź z sali niezrozumiała] Proszę bardzo. 

 

Radna Danuta Kamińska: Tutaj trochę błędnie zinterpretowano moją prośbę bo, w moim piśmie jest 

zamknięcie ulicy Braniewskiej dla ruchu ciężkich pojazdów i autobusów a nie całkowitego zamknięcia. 

Broń Boże nie chciałam, tak, nie miałam takich intencji. Proszono mnie, gdyż jest to bardzo uciążliwe 

dla mieszkańców z uwagi na to, że są tam płyty i się trzęsie po prostu budynek i pęka. Tylko tak 

pokrótce, ale jeżeli zapewniano już, że rzeczywiście te autobusy nie jeżdżą, a to, to ja jestem 

zadowolona i dziękuję bardzo za taką odpowiedź. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję, proszę o odczytanie jeszcze 3 odpowiedzi. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Ornecie Piotr Junko odczytał odpowiedź na wniosek radnej 

Danuty Kamińskiej w sprawie utworzenia miejsca zabaw dla dzieci Braniewska 10 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo, zamykam punkt 17. 

 

18. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2024 r. poz. 609 ze zm.) 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 18 interpelacje i zapytania radnych 

składane zgodnie z artykułem 24 ustęp 3 6 ustawy o samorządzie gminnym. Nie ma zgłoszeń, nie ma 

zapytań. Zamykamy punkt 18. 

 

19. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 19. Pytania i wnioski sołtysów i 

mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. Proszę bardzo, proszę mieszkańca, tak. 

Mieszkaniec Gminy Orneta D. B.: Witam ponownie, ja króciutko ja mam takie zapytanie do Pani 

Burmistrz. Planowana właśnie nie wiem, czy to budowa, przebudowa ,czy modernizacja przedszkola 

na ulicy, na osiedlu Przemysłowa [niezrozumiale] właśnie co to ma być? Przebudowa, modernizacja czy 

czy jakaś inna forma i czy te miejsce jest wystarczające do wraz z łącznikiem dla żłobka czy jest 

wystarczające to jest pytanie. I jeszcze prośba. 2 prośby takie: prośba o to, żeby coś zrobić, żeby te od 

kilku, kilku miesięcy, sesje Rady Miejskiej miały jakieś błędy techniczne, przerywane zostały, coś coś 

jakoś to naprawić. I 2 prośba, że ewentualnie pochylić się nad uzupełnieniem nowego BIP-u i portalu 

Rady Miejskiej, bo tam są te zakładki puste. Ja już wcześniej kiedyś to zgłaszałem, nadal to, to, 

funkcjonuje. Także takie mam pytania i prośby, dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję, czy Pani Burmistrz chce odpowiedzieć? Proszę 

bardzo. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Sama modernizacja, wystarczyłoby miejsca, w tej chwili na 

terenie obecnego przedszkola, jeżeli chcemy rozbudować o łącznik i żłobek właśnie, niezbędne będzie 

nam teren dodatkowy. I dlatego wystąpiliśmy z wnioskiem do Pana Prezesa, do Spółdzielni, o taką 
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właśnie możliwość nabycia tego terenu. [z sali niezrozumiale] Tak, tak, bo to jest teren, bo takie jest 

boisko obok, nieużytkowane, za przedszkolem i właśnie o ten teren staramy się. Co do BIP-u, BIP jest 

sukcesywnie uzupełniany, więc tutaj w najbliższym po prostu czasie będzie już wszystko gotowe. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Proszę jeszcze tu mieszkaniec. Tak, proszę, 

zapraszam. 

Mieszkaniec Gminy Orneta S. T. : Pani Przewodnicząca, Pani Burmistrz. Chciałbym dowiedzieć się, 

spytać u informacji na temat łącznika między osiedlem Polna, Zarzeczna, Sucharskiego, a ulicą 

Dąbrowskiego. W tej chwili powstał nowy sklep na ulicy Dąbrowskiego przy jednostce, Dino. Do tej 

pory była, było przejście, droga polna. Niestety na terenie prywatnym, nowy właściciel tą drogę 

zasypał. Ja rozmawiałem z panem Burmistrzem, pan Burmistrz temat zna. Bardzo proszę o informacje 

o możliwości budowy łącznika na terenie gminnym. Według dokumentacji, według mapy ten łącznik 

istnieje, bardzo proszę kiedy taki łącznik powstanie? Masę ludzi korzysta z tego przejścia, korzystało z 

tego przejścia do chwili zagrodzenia, to jest pierwsze pytanie. Moje drugie pytanie dotyczy ulicy Polnej. 

Jak wiemy rozpoczął się 1 etap wymiany chodnika na całej długości ulicy, bardzo fajnie, bardzo fajna 

sprawa. Jest to droga powiatowa, kiedy możemy liczyć na 2 etap wymiany nawierzchni, na 

nawierzchnię asfaltową? I 3 moje pytanie skoro już Powiat wszedł w ten rejon osiedla, czy jest 

możliwość dalszych remontów ulic powiatowych, wspólnie z Powiatem? Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Proszę Panią Burmistrz o... 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Tak jak Pan powiedział, też już jesteśmy na etapie powiedzmy, 

przystąpienia do realizacji powstania tego łącznika i utwardzenia. Także tutaj poczyniliśmy już kroki i 

jest wezwany właściciel posesji do uporządkowania tego terenu, który umożliwi nam ułożenie 

utwardzenia tego terenu, bo wiadomo nie będzie to jakaś może super asfaltowa droga, ale na pewno 

tak abyście Państwo mogli suchą nogą korzystać. Co do inwestycji Powiatowych, jesteśmy oczywiście 

otwarci na współpracę z Powiatem, jeżeli tylko Powiat będzie występował do nas z wnioskiem o 

dofinansowanie, zazwyczaj tak to się odbywa, żeby na naszym terenie wszystkie drogi Powiatowe, 

które były robione, to zawsze była partycypacja w kosztach. Będziemy na pewno tu procedować i 

państwa radnych prosić o zaopiniowanie pozytywne i jesteśmy oczywiście otwarci. Kiedy? Trudno 

powiedzieć. Mamy zapewnienia, że w najbliższym czasie, sukcesywnie Polna ulica, bo głównie o Polną 

chodzi, najpierw będą wykonane te nawierzchnie chodnikowe. A w dalszej kolejności, czy w przyszłym 

roku, czy za 2 lata, trudno mi powiedzieć, ale w planie Powiat ulicę Polną ma na pewno do realizacji 

zaplanowaną. Także to jest też jako priorytet w Powiecie. Co do innych, trudno mi na ten moment 

opowiedzieć się. Nie było rozmowy na temat pozostałych ulic powiatowych, ale tak jak wspomniałam, 

jeżeli tylko będzie taka możliwość i powiat będzie miał środki na wykonanie, my jak najbardziej 

jesteśmy otwarci na to, żeby współpracować. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę bardzo. 

Mieszkaniec Gminy Orneta J. M. : Dzień dobry. Ja gwoli sprostowań niektórych wypowiedzi, bo o ile 

się nic nie dzieje i nic nie można zrobić, to jest błąd. Moim zdaniem, ja jestem Prezesem Stowarzyszenia 

Ornecianie i w niedzielę, żeśmy zrobili niezłą imprezę, w MDK-u. Nie wiem czy z Państwa Radnych ktoś 

był. Chyba nie? [z sali niezrozumiale] Co? A przepraszam, Pani była, bardzo przepraszam, jedyna. I teraz 

posłuchajcie. Łatwo się mówi, że się nic nie robi. A się robi naprawdę, bo się chce zrobić. I to dzięki Pani 

Dyrektor, też, zresztą, bo bez niej, bez jej współpracy nie byłoby tego. I nie mówmy bzdur kompletnych, 

bo nie da się tego słuchać. Można tą imprezę, którą ja teraz, ja, Ornecianie, tą zrobiliśmy teraz, chcemy 
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robić cykliczne imprezy. W tamtym roku ona była, w tym roku o tej samej porze. Tylko, że w tym roku 

nam troszeczkę pogoda popsuła, że nie można było przejść konduktem pięknym, ze śpiewem ulicami 

miasta, nad jezioro, puścić wieńce. No tego, żeśmy nie zrobili, no bo padało, tak wyszło. By trzeba było 

na przyszły rok zabezpieczyć się inaczej. W razie czego, jakiś duży namiot postawić, gdzie naw et tego 

grilla rozpalić, bo nie było nawet, jak tego grilla rozpalić. Ale, że się nic nie dzieje... To niby sponsorów 

nie ma, ale piszemy projekt, jakiś tam projekt. Miasto zawsze trochę obetnie, bo nie da całego projektu, 

to jest normalne, nie da całych pieniędzy, ale się szuka i się znajduje, ale trzeba chcieć. To takie jest 

moje zdanie. No nam się jakoś to udaje, ale mówię to szczególnie dzięki Pani Dyrektor, ja bez niej, 

byśmy tego nie zrobili na pewno. I nie można na nią mówić, że ona nic nie robi, że jakieś tam spotkania 

towarzyskie są. To jest masa roboty przy tym. No i, a jeszcze jedna rzecz. Było powiedziane, że bo 

jestem też Wiceprzewodniczącym Rady Seniorów, kto nam zaproponował, żeby spotkać się? Była taka 

propozycja? Jestem niedawno, to jest inna sprawa, bo Przewodniczący w tamtym roku zmarł, dłuższy 

czas, żeśmy nie działali, bo nie mieliśmy Przewodniczącego , brakowało nam członka. Kto nam 

zaproponował? Nikt. No to, więc to działa w obie strony. Dziękuję pięknie. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Ja pozwolę sobie tutaj powiedzieć, że tutaj 

chyba nikt z nas Radnych nie mówi i nie uważa, że nic się w Ornecie nie dzieje, tak? A tu, odnośnie 

spotkania, to my dopiero zaczynamy i na pewno też takie spotkania będą. Czy pani Burmistrz coś 

jeszcze by chciała powiedzieć? Czy są jeszcze pytania jakieś? Nie ma, zamykam punkt, zamykam punkt 

19. 

 

20. Informacje i komunikaty. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 20 Informacje i komunikaty. 

Chciałabym poinformować Państwa, że z Urzędu Marszałkowskiego wpłynęło pismo, o udzieleniu 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie oraz roboty budowlane, przy zabytkach wpisanych 

do rejestru i nasze podmioty, czyli Parafia Rzymskokatolicka pod wezwaniem Świętego Wawrzyńca w 

Mingajnach w otrzymała 70 000 zł dotacji i Parafia Rzymskokatolicka Nawiedzenia Najświętszej Maryi 

Panny w Krośnie otrzymała dotację w wysokości 40 000 zł. Przyszła też uchwała Kolegium Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w sprawie, że uchwała z dnia 21 maja, zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej w części dotyczącej kwoty prognozowanej nadwyżki budżetu 

przeznaczonej na spłatę kredytów, pożyczek i wykup papierów wartościowych, była ponownie 

poddana badaniu, że tam był błąd, ale całość uchwały i po przeanalizowaniu stanu faktycznego oraz 

stanu prawnego, Kolegium Izby stwierdziło, że naruszenie artykułu 226 ustęp 1 punkt 4 Ustawy o 

finansach publicznych w tej uchwale zmieniającej, ma charakter nieistotny i nie wymaga stwierdzenia 

nieważności uchwały, a jedynie wskazanie że uchwała ta wydana została z naruszeniem prawa. Jeszcze 

chciałam przypomnieć, że 4 lipca mamy Komisję Objazdową. o 16:00 spotykamy się tu, przy Urzędzie 

Miejskim. I jeszcze kolejna informacja, w sierpniu Komisja Wspólna, ustaliliśmy że komisje wspólne 

będą odbywały się w poniedziałki, zawsze, przed sesją, ale tu wyjątkowo, Komisja Wspólna, odbędzie 

się, we wtorek, żebyście Państwo już o tym wiedzieli. [niezrozumiale] Przed sesją ostatni wtorek 

miesiąca, to będzie, tak? Pani Burmistrz jeszcze. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Chciałabym się odnieść do pytania radnego Pawła Skowyrskiego, 

odnośnie etapów, na jakim jesteśmy w sprawie realizacji naszych inwestycji drogowych. Modernizacja 

drogi gminnej Karkajmy-Orneta, w dniu 20 czerwca zostało ogłoszone kolejne postępowanie 

przetargowe, termin złożenia ofert to dzień 8 lipca. Poprzednie postępowanie przetargowe dla tego 
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zadania zostało unieważnione z uwagi na niedostarczenie przez wykonawcę podmiotowego środka 

dowodowego potwierdzającego spełnienie warunków udziału w postępowaniu. Ocena kolejnej oferty, 

oferty, przewyższała kwotę, którą zamawiający zamierza przeznaczyć na sfinansowanie zamówienia, 

wobec czego należało postępowanie ogłosić, powtórzyć. Modernizacja drogi gminnej, w dniu 21, 

gminnej Wojciechowo, 21 czerwca została podpisana umowa z wykonawcą robót, z Przedsiębiorstwem 

Robót Drogowo-Budowlanych sp. z o.o. w Ornecie, na kwotę 1 859 369.73 zł. W tym samym dniu przy 

udziale przedstawiciela nadzoru inwestorskiego został udostępniony dla wykonawcy teren budowy. 

Inwestycja będzie wykonywana w formule ,,Zaprojektuj i wybuduj . Termin zakończenia inwestycji 21 

maj 2025. Modernizacja infrastruktury drogowej, ul. Zielona i 1 Maja, Gmina Orneta ogłosiła w dniu 26 

kwietnia postępowanie przetargowe. Otwarcie ofert odbyło się w dniu 24 maja, na dzień dzisiejszy 

badana jest oferta najkorzystniejsza, oferta najkorzystniejsza, złożona przez firmę Budma sp. z o. o. z 

siedzibą w Lidzbarku Warmińskim na kwotę 2 095 785,85 zł. Wykonawca został wezwany do 

dostarczenia podmiotowych środków dowodowych potwierdzających spełnienie warunków udziału w 

postępowaniu. I jeszcze chyba... nie wystarczy. Już tyle dostałam informacji, więc czekamy na 

ewentualne dalsze kroki, dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo, czy ktoś jeszcze chciałby państwa zabrać 

głos? 

 

21. Zamknięcie obrad. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję wszystkim za wytrwałość, za udział. Zamykam  

3 sesję, Rady Miejskiej w Ornecie. 
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